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Pi´knie oÊwietlone domy
Trzy wieczory zaj´∏y wys∏annikowi redakcji peregryna-

cje w poszukiwaniu naj∏adniej oÊwietlonych domów
i domków w Weso∏ej. Na pewno nie uda∏o si´ dotrzeç
do wszystkich najciekawszych. Wydaje si´, ˝e z roku
na rok niektóre rejony dzielnicy pi´kniejà wraz z nadej-
Êciem Êwiàt, inne zaÊ pogrà˝ajà si´ w zimowym Ênie...

Prezentujemy domy z ulic: Aptecznej, Bankowej, Jana
Paw∏a II, Sasanki, Szafirowej, Szmaragdowej, Przyle-
Ênej, Zdrojowej (w porzàdku alfabetycznym).

Dzi´kujemy za pomoc w realizacji sesji zdj´ciowej pa-
nu Tadeuszowi Jackowskiemu.
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Z prac Rady Dzielnicy
Rok 2008 Rada Dzielnicy

zakoƒczy∏a sesjà w dniu
16 grudnia. Jej g∏ównymi te-
matami by∏y informacje
o stanie bezpieczeƒstwa
w Dzielnicy (funkcjonowanie
Stra˝y Miejskiej, Policji, jed-
nostek OSP) oraz informacje
o funkcjonowaniu s∏u˝by

zdrowia na terenie Dzielnicy. Radni wr´cz zasypa-
li goÊci: Zast´pc´ Komendanta policji w Weso∏ej
p. Krzysztofa Kubata, Naczelnika VII Oddzia∏u
Terenowego Stra˝y Miejskiej p. Bogdana Sadleja,
Prezesa SOP Stara Mi∏osna p. Zbigniewa Mikosa,
Prezesa OSP Weso∏a p. Marka Dyk´ oraz p. Joann´
W´grzynowskà z Delegatury Biura Bezpieczeƒ-
stwa i Zarzàdzania Kryzysowego, pytaniami doty-
czàcymi dzia∏aƒ (a tak˝e zaniechaƒ) podleg∏ych
im s∏u˝b. Najgor´tszà dyskusj´ budzi∏y dzia∏ania
Policji i Stra˝y Miejskiej. Poruszane by∏y tematy:
wyÊcigów samochodowych, w∏amaƒ „na Êpio-
cha”, zwi´kszenia iloÊci patroli, zak∏ócania ciszy
nocnej, wykrywalnoÊci przest´pstw, kontroli
umów na wywóz Êmieci, publicznego spo˝ywa-
nia alkoholu... Na zakoƒczenie, przewodniczàcy
Rady p. Stefan S∏owikowski z∏o˝y∏ na r´ce goÊci
serdeczne ˝yczenia Âwiàteczne i Noworoczne dla
wszystkich podleg∏ych im s∏u˝b i podzi´kowania
za trudnà prac´ na rzecz bezpieczeƒstwa miesz-
kaƒców naszej Dzielnicy.

Drugi punkt, w kontekÊcie proponowanych
przez wiceprezydenta Warszawy Jaros∏awa Ko-
chaniaka przekszta∏ceƒ, móg∏ budziç wiele emo-
cji. Jednak trzygodzinna dyskusja nad bezpie-

czeƒstwem nieco je wyciszy∏a, tym bardziej ˝e
po spokojnym i rzeczowym przedstawieniu za∏o-
˝eƒ programu oraz informacji, ˝e raczej na pew-
no (co zresztà zaraz sta∏o si´ faktem) nie zosta-
nie przyj´ty przez Rad´ Warszawy, informacja
zosta∏a przyj´ta bez wi´kszej dyskusji.

Poza powy˝szymi informacjami, radni zapo-
znali si´ z przygotowaniami do akcji „Zima w mie-
Êcie” oraz z protoko∏em Komisji Rewizyjnej odno-
Ênie naliczania i egzekwowania kar umownych
od wykonawców, którzy nie wywiàzali si´ z za-
wartych umów na inwestycje w roku 2007.

Kolejna sesja, inaugurujàca prac´ rady w ro-
ku 2009, odby∏a si´ 16 stycznia. W porzàdku
obrad by∏y m.in.: Informacje o naliczaniu i Êcià-
ganiu podatków lokalnych, o toczàcych si´
sprawach sàdowych z udzia∏em Dzielnicy oraz
ciekawa (poparta multimedialnà prezentacjà)
informacja o realizacji inwestycji w roku 2008.
O tym napisz´ szerzej w nast´pnym numerze
WS, teraz jedynie w skrócie podam, ˝e kwoto-
wo wydatki inwestycyjne zosta∏y zrealizowane
w 87%. Z zaplanowanych 34 mln z∏ wydano
29,7 mln, co jest najwy˝szà jak do tej pory
kwotà na inwestycje w historii Weso∏ej. Wynik
by∏by jeszcze lepszy, ale inwestycja polegajàca
na zakupie dzia∏ki pod nowà szko∏´ w osiedlu
Stara Mi∏osna okaza∏a si´ taƒsza o 1,7 mln z∏,
a poniewa˝ by∏ to ju˝ koniec roku, nie by∏o
mo˝liwoÊci przeniesienia tych pieni´dzy na inne
zadania. Na szcz´Êcie ca∏a niewykorzystana
w tym roku kwota, zostanie doliczona do przy-
sz∏orocznego bud˝etu inwestycyjnego na wska-
zane przez Dzielnic´ cele.

Prócz tego Rada Dzielnicy dokona∏a drobnych
korekt w Mikroprogramie Rewitalizacji Osiedla
Warszawska, zarekomendowa∏a, aby nasze lo-
kale komunalne by∏y rozliczane wg. stawki
miejskiej. Jest to Êrodkowa stawka czynszów
Warszawskich, jest jeszcze górna – central-
na i dolna – peryferyjna, ró˝niàce si´ od miejskiej
o 10% w gór´ i w dó∏. Ponadto, Rada pozytywnie
zaopiniowa∏a projekt nowych zasad naliczania
op∏aty targowej (b´dzie jedna sta∏a op∏ata za sto-
isko, a nie, jak do tej pory, za ka˝dy metr zajmo-
wanego pod stoisko terenu).

Kolejna sesja pod koniec lutego, o jej terminie
i tematyce poinformuj´ w kolejnym numerze WS.

Radny Dzielnicy
Marcin J´drzejewski

marcin@najcomp.com.pl 

S∏u˝ba Dy˝urna Miasta
Tel. 022 595 35 71, 022 822 77 03,
Tel. 96-56

Policja
Komisariat w Weso∏ej, ul. 1. Praskiego Pu∏ku 21
www.pragapd.policja.waw.pl
Tel. dy˝urnego: 022 773 40 80
Tel. 022 773 90 07, 022 773 49 44,

022 773 56 99,
Fax 0 22 773 40 04
Pogotowie policyjne – 997

Stra˝ Miejska
ul. Lubelska 30/32 – Stanowisko Dowodzenia
VII Oddzia∏u Terenowego
ul. Korkowa 119/123 – siedziba referatu III
Wawer, Rembertów, Weso∏a
www.strazmiejska.waw.pl
Tel. 022 741 32 10
Telefon alarmowy – 986

Ochotnicza Stra˝ Po˝arna - Weso∏a
ul. 1. Praskiego Pu∏ku 31
05-075 Warszawa-Weso∏a
Tel. 022 773 90 08,
Fax 022 773 58 96

Ochotnicza Stra˝ Po˝arna – Stara Mi∏osna
ul. Trakt Brzeski 28
05-077 Warszawa-Weso∏a
Tel. 022 773 39 78
Fax 022 773 39 78

Paƒstwowa Stra˝ Po˝arna
www.kgpsp.gov.pl
Jednostka Ratowniczo-GaÊnicza nr 12
Tel. 022 596 71 20
Jednostka Ratowniczo-GaÊnicza nr 13
Tel. 022 596 71 30
Telefon alarmowy – 998

Pogotowie Ratunkowe
www.emergency.pl
ul. Armii Krajowej 21
05-071 Sulejówek
Tel. 022 783 14 55 – ca∏odobowo
Telefon alarmowy – 999

Wyjazdowa pomoc lekarska Falck
www.falck.pl
Tel. 022 888 29 20
Pon.–pt.: 2000–800, sob. i niedz.: ca∏odobowo.

Pogotowie Energetyczne
Tel. 022 778 28 00, 022 778 28 22

Pogotowie Gazowe
Tel. 022 628 45 87, 022 628 45 97
Fax 022 625 35 14
Telefon alarmowy 992

Konserwator Wodociàgów Miejskich
Tel. 994, tel. 022 841 04 75 – pogotowie
wodociàgowo-kanalizacyjne MPWiK
(czynny ca∏à dob´/bezp∏atny)
Tel. 022 773 39 63, 0 501 075 778 – sieç kanali-
zacyjna w osiedlu Stara Mi∏osna (cz´Êç pó∏nocna)

Konserwator OÊwietlenia Ulicznego
Tel. 022 783 00 58, kom. 0 607 19 16 47

Inspektor ds. LeÊnictwa Biura Ochrony
Ârodowiska
Wieczes∏aw Sosna – tel. 022 656 77 08

Telefony
informacyjne

Dy˝ury radnych

Radni Dzielnicy pe∏nià swoje
dy˝ury w ka˝dy poniedzia∏ek
w godz. 1700–1800 w budynku
Urz´du Dzielnicy. Radni ze
Stowarzyszenia Sàsiedzkiego
majà dodatkowy dy˝ur w ka˝dy
wtorek w godz. 2000–2200 w lo-
kalu Stowarzyszenia (budynek
OSP Stara Mi∏osna). Zaprasza-
my tak˝e na forum internetowe
www.forum.staramilosna.org.pl
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Zgodnie z zapowiedziami WOÂP zawita∏a kolejny
raz do naszego osiedla. Sta∏o si´ tak mi´dzy innymi
dzi´ki wolontariuszom z Gimnazjum nr 119. Nasz
Klub Wolontariusza bierze udzia∏ w wielu akcjach
charytatywnych, w akcji Jurka Owsiaka zabraknàç
nas nie mo˝e. 

W Gimnazjum 119 samo-
dzielny Sztab stworzyliÊmy
po raz trzeci. Z radoÊcià od-
bieraliÊmy kolejne zg∏osze-
nia osób oferujàcych swojà
pomoc. Odezwa∏y si´ insty-
tucje i osoby prywatne. Po-
mys∏ami organizacyjnymi
dzieli∏y si´ sztaby sàsiedz-
kie – m.in. sztab powo∏any
przez Urzàd Dzielnicy We-
so∏a. Swojà obecnoÊç w na-
szej imprezie potwierdzili
bez wyjàtku wszyscy zapro-
szeni m∏odsi i starsi artyÊci. Do przygotowania
akcji ˝ywio∏owo w∏àczyli si´ rodzice. Mimo to na
11 stycznia czekaliÊmy pe∏ni niepokoju.

Ruch w gimnazjum przy Klimatycznej
rozpoczà∏ si´ od wczesnego ranka. Coraz
liczniejsze grupy wolontariuszy odbiera∏y
przygotowane dokumenty i meldowa∏y go-
towoÊç do pracy. Rockowy zespó∏ ch∏opców
ze szko∏y muzycznej oswaja∏ si´ z gimna-
zjalnà scenà. W zdumiewajàcym tempie
ros∏a iloÊç domowych wypieków przygoto-
wanych przez rodziców na rzecz sztabowej

kawiarenki. S∏odki kàcik wyposa˝ony w trzydzieÊci
kilogramów s∏odkich dro˝d˝ówek firmy „Putka” sta∏
si´ gwarancjà, ˝e g∏ód nas nie dosi´gnie.

O godzinie 10 tej zacz´liÊmy…
Ju˝ po kwadransie odezwa∏y si´ pierwsze telefony

od kwestujàcych. 

– Jest dobrze! Przechodnie nie skàpià datków
– poinformowa∏ entuzjastycznie pierwszy z dzwo-
niàcych. 

– Zaraz przyjdziemy po wi´cej ulotek informujà-
cych o koncercie. Ludzie biorà i obiecujà przyjÊç

– meldowa∏a po godzinie
pracy inna grupa.

Pomys∏ów na to, jak za-
skarbiç sympati´ mieszkaƒ-
ców osiedla nie brakowa∏o.
Doskonale sprawdzi∏ si´
czworono˝ny wolontariusz
towarzyszàcy jednej z grup,
jak zwykle niezawodna oka-
za∏a si´ metoda wczeÊniej-
szego uzyskania zgody
na kwestowanie od w∏aÊci-
cieli „strategicznych miejsc”
typu popularne sklepy, sta-
cje benzynowe. Jednak naj-

wa˝niejszym argumentem otwierajàcym serca i…
portfele by∏ oczywiÊcie cel zbiórki – gromadzenie fun-
duszy na walk´ z chorobami onkologicznymi u dzieci.

Po godzinie, dwóch wiedzieliÊmy – nasze dwu-
miesi´czne przygotowania do akcji nie by∏y daremne.

Mi∏o nam, ˝e obdarzyliÊcie nas Paƒstwo zaufa-
niem i w∏aÊnie z nami chcieliÊcie „graç”. Mamy
nadziej´, ˝e nie zawiedliÊmy oczekiwaƒ. Dzi´ki
Paƒstwa hojnoÊci, na drodze ró˝nych dzia∏aƒ,
zebraliÊmy 21 348,26. To znowu wi´cej ni˝ w la-
tach ubieg∏ych. I chocia˝ nie o bicie rekordów
idzie… to przecie˝ z satysfakcjà dok∏adamy naszà
cegie∏k´ do tego niezwyk∏ego dzie∏a, jakim jest
Wielka Orkiestra Âwiàtecznej Pomocy.

Dla porzàdku informujemy, ˝e na ulicach naszego
osiedla w ramach dzia∏aƒ naszego sztabu kwestowa-
∏o 7 grup wolontariuszy ze SP 173 (25 osób) i 20
grup wolontariuszy z G119 (120 osób); w bezpo-
Êredniej pracy organizacyjnej bra∏o udzia∏ 10 na-
uczycieli ze SP nr 173, 12 uczniów i absolwentów
oraz 25 nauczycieli G119. W organizacji kawiarenki
wzi´∏o udzia∏ 35 uczniów wraz z pomagajàcymi ro-
dzinami i nauczycielami. Na scenie podczas koncer-
tu w gimnazjalnej auli pojawi∏o si´ 18 solistów i 12
duetów i zespo∏ów. Du˝à atrakcjà okaza∏ si´ pokaz
oddzia∏u ze Stowarzyszenia „Szwadron Jazdy RP”
i spotkanie z grupà m∏odych aktorów zaproszonych
przez absolwentk´ gimnazjum – dziÊ wokalistk´ i ak-
tork´ – Patrycj´ Kazadi. 

Absolutny rekord podczas kwesty ulicznej – podob-
nie jak w roku ubieg∏ym – ustanowi∏a grupa wolontariu-
szy, której szefem by∏ Arek Sikorski. Ta grupa zebra∏a
oko∏o 12% ca∏ego dochodu naszego sztabu. Kawiaren-
ka przysporzy∏a nam 1364,37z∏., a aukcja – 1231,23z∏.

NowoÊcià przedsi´wzi´cia by∏a goràca zupa dla
wolontariuszy serwowana przez restauracj´ „Aplauz”
i grupowa konsumpcja, do której zaprosi∏ publicz-
noÊç zwyci´zca licytacji, której przedmiotem by∏o
ogromne, s∏odkie orkiestrowe serce wypieczone
przez firm´ „Putka”. 

DziÊ – dzieƒ po XVII Finale dokonujàc ostatnich
podsumowaƒ mno˝ymy pomys∏y na przysz∏y rok.
Szanowni Paƒstwo, bàdêcie z nami podczas orkiestro-
wej „18-stki”.

Organizatorzy Sztabu WOÂP
przy G119 w Warszawie.

Izabela Nowacka 
Zdj´cia: Katarzyna Tucholska

I w Starej Mi∏oÊnie zagra∏a WOÂP Serdecznie dzi´kujemy wszystkim
darczyƒcom, dzi´ki którym dochód

z naszych dzia∏aƒ  podczas XVII Fina∏u
WOÂP wyniós∏ 21 348,26 z∏.

Sztab przy G119 w Warszawie-Weso∏ej

M∏odzie˝ i nauczyciele z Gimnazjum 119
w Warszawie-Weso∏ej serdecznie dzi´kujà

wszystkim, którzy wspomogli nasze
dzia∏ania na rzecz organizacji

Sztabu XVII Fina∏u WOÂP.

Szczególnie serdecznie dzi´kujemy
przyjacio∏om z Firmy PUTKA

niezawodnym fundatorom
s∏odkiego kàcika dla wolontariuszy,

i restauracji APLAUZ
organizatorom ciep∏ego pocz´stunku dla
zzi´bni´tych uczestników ulicznej kwesty.

M∏odzie˝ i nauczyciele ze Sztabu WOÂP
przy 119 w Warszawie-Weso∏ej 

serdecznie dzi´kujà wszystkim, którzy
uczestniczyli w naszym koncercie.

Serdeczne podzi´kowania za wyst´py 
dla kawalerzystów z oddzia∏u

ze Stowarzyszenia „Szwadron Jazdy RP”,
grupy m∏odych aktorów telewizyjnych,

zespo∏u „Skóra Âwiata”, 
zespo∏u „The Strangers”,

Studia Mambo, 
absolwentów G119 i uczniów SP173.

Goràce podzi´kowania
dla uczniów, nauczycieli i rodziców ze

Szko∏y Podstawowej nr 173 
w Warszawie za wspólnà prac´ na rzecz
XVII Fina∏u WOÂP sk∏adajà organizatorzy

Sztabu przy G119

Szczególnie serdeczne podzi´kowania
dla rodziców uczniów G119, którzy

niezwykle hojnie wyposa˝yli „orkiestro-
wà” kawiarenk´ w doskona∏e wypieki,

desery i sa∏atki
sk∏adajà nauczyciele i uczniowie G119.

Serdeczne podzi´kowania dla funkcjona-
riuszy Policji i Stra˝y Miejskiej 

za profesjonalne dzia∏ania
na rzecz zapewnienia bezpieczeƒstwa 

naszych wolontariuszy
sk∏ada Sztab WOÂP przy G119
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Tegoroczna ak-
cja charytatyw-
na mia∏a na celu
niesienie pomocy
dwóm podmio-
tom – Rodzinne-
mu Domowi
Dziecka w Weso-

∏ej oraz wielodzietnym rodzinom
– podopiecznym Stowarzyszenia
Alter Ego. Ju˝ trakcie prowadzo-
nej zbiórki okaza∏o si´, ˝e dzia∏al-
noÊç Rodzinnego Domu Dziecka
w Weso∏ej zosta∏a zawieszona.
Media poinformowa∏y, ˝e posà-
dzony o molestowanie opiekun,
zosta∏ zatrzymany w areszcie
do wyjaÊnienia, a dzieci b´dàce
wówczas w tym domu – zosta∏y
przeniesione do innych placówek. Sytu-
acja nas bardzo zaskoczy∏a. Trudno by∏o
podjàç decyzj´ o zawieszeniu akcji. Zde-
cydowaliÊmy, ˝e zebrane dary powinny
dotrzeç do dzieci. PrzekazaliÊmy imien-
ne paczki do jednostki organizacyjnej

Urz´du m.st. Warszawy zajmujàcej si´
opiekà nad rodzinnymi domami dziec-
ka. Wierzymy, ˝e dotar∏y do wszystkich
przed Êwi´tami. Pozosta∏e zebrane Êrod-
ki czystoÊci, ˝ywnoÊç oraz zabawki ze-
braliÊmy w trzydzieÊci paczek i obdaro-

waliÊmy wielo-
dzietne rodziny
z Weso∏ej i okolic
za poÊrednictwem
stowarzyszenia Al-
ter Ego. 

Chcia∏abym bar-
dzo serdecznie po-
dzi´kowaç wolon-
tariuszom z gim-
nazjum 119, pod
opiekà pani Kata-
rzyny Tucholskiej,
którzy fantastycz-
nie przeprowadzili
zbiórk´ darów
w sklepach oraz
poÊwi´cili swój
wolny czas na pa-

kowanie prezentów. Dzi´kuj´ tak˝e w∏a-
Êcicielom sklepów K&L oraz M&L, któ-
re zgodzi∏y si´ na obecnoÊç wolontariu-
szy oraz przeprowadzenie tej akcji.

Izabela Antosiewicz

Podziel si´ z innymi – podsumowanie akcji

13 stycznia w weso∏owskim Komisa-
riacie Policji przy ul. 1 Praskiego Pu∏ku
odby∏o si´ uroczyste wr´czenie dyplo-

mów Prezydenta m.st. Warszawy dla
oÊmiu najlepszych funkcjonariuszy
pionu prewencji naszej jednostki. Ewa
Gawor, dyrektor Biura Bezpieczeƒ-
stwa i Zarzàdzania Kryzysowego m.st.
Warszawy wraz z burmistrzem Edwar-
dem K∏osem, przekazali policjantom
dwa samochody osobowe oraz sprz´t

biurowy (komputery, drukarki, ksero-
kopiarki, sprz´t ∏àcznoÊci i in.) zaku-
pione ze Êrodków miejskich.

W uroczystoÊci
wzi´li tak˝e udzia∏:
Wojciech Janicki, Ko-
mendant Rejonowy
Policji Warszawa VII,
Tadeusz Grzybowski,
zast´pca Dyrektora
Biura Bezpieczeƒstwa
i Zarzàdzania Kryzy-
sowego oraz naczel-
nik Delegatury Biura
Bezpieczeƒstwa i Za-
rzàdzania Kryzysowe-
go m.st. Warszawy Jo-
anna W´grzynowska.

Ewa Gawor serdecznie pogratulowa-
∏a nagrodzonym policjantom i podzi´-
kowa∏a im za efektywnà prac´ oraz
owocnà wspó∏prac´ z samorzàdem.
Burmistrz Edward K∏os zapowiedzia∏
budow´ nowego komisariatu policji
w Weso∏ej.

Magdalena J´drzejewska

Warszawa inwestuje
w nasze bezpieczeƒstwo

A jednak istnieje…
Wieczorem 23 grudnia wieczorem

pojawi∏ si´ w Weso∏ej tajemniczy
Âwi´ty Miko∏aj. Podobno odwiedzi∏
dwanaÊcioro najgrzeczniejszych dzie-
ci. Wr´czy∏ im wspania∏e, wymarzone
prezenty. To by∏y dla nich Âwi´ta
z prawdziwà niespodziankà.

Potem rozwia∏ si´ w mgle…. nikt
nie wie skàd przyby∏ i dokàd podà˝y∏.
Jedna z bardziej przytomnych mam
przys∏a∏a nam zdj´cie. JeÊli ktoÊ z Paƒ-
stwa zosta∏ odwiedzony przez tego
prawdziwego Âwi´tego Miko∏aja lub
spotkal go gdzieÊ na ulicy, prosimy
o przes∏anie informacji do redakcji.

Gra˝yna Bany

Zdj´cie: Urzàd m.st. Warszawy
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Wszyscy uczciwie p∏a-
càcy podatki wreszcie mo-
gà powiedzieç NARESZCIE!
A ci, co od lat zalegajà z lo-
kalnymi podatkami i op∏a-
tami, chyba ju˝ powinni si´
zaczàç przejmowaç. Bo-
wiem w ramach przyznanej
dzielnicom autonomii, jest

tak˝e pobieranie tych˝e nale˝noÊci. W∏adze na-
szej Dzielnicy postanowi∏y skutecznie wywiàzy-
waç si´ z tego zadania. Zmieniaç by∏o co.
Na koniec 2007 roku, wymagalne zaleg∏oÊci
z tytu∏u podatków od: nieruchomoÊci, Êrodków
transportu, leÊnego itp. Wynosi∏y ponad 2
mln 150 tys. z∏. (przy rocznych dochodach
Dzielnicy z tego tytu∏u w wysokoÊci 5,3 mln z∏).
Do tego dochodzi∏o jeszcze kilkaset tys. z∏ zale-
g∏oÊci w op∏atach za wod´ i Êcieki. Dzi´ki za-
trudnieniu dodatkowej osoby i konsekwentnym
dzia∏aniom egzekucyjnym (kierowanie spraw
do egzekucji komorniczej, wpisywanie zaleg∏o-
Êci na hipotek´) kwota zaleg∏ych podatków
zmniejszy∏a si´ w minionym roku o ponad 15%.
Co prawda, nadal wynosi 1,8 mln z∏, ale zgod-
nie z zapowiedziami Wydzia∏u Finansowego,
dzia∏ania windykacyjne b´dà nadal konse-
kwentnie realizowane.

Kwota zaleg∏oÊci na koniec 2008 roku by∏aby
znacznie mniejsza, gdyby nie fakt, ˝e po kontro-
li, której dokonano w dniu 10.07.2008 roku
w jednej z firm, zosta∏a sporzàdzona korekta wy-
sokoÊci podatku za lata 2005-2007 w wysoko-
Êci 237 tys. z∏. Ogó∏em zaleg∏oÊci podatku
od nieruchomoÊci od osób prawnych kszta∏tujà
si´ nast´pujàco:
Za rok 2005 – 2 podatników na kwot´ 58 tys. z∏
Za rok 2006 – 4 podatników na kwot´ 120 tys. z∏
Za rok 2007 – 4 podatników na kwot´ 116 tys. z∏
Za rok 2008 – 13 podatników na kwot´ 48 tys. z∏

Ogó∏em jest to kwota 344 tys. z∏ i wzros∏a
ona w stosunku do roku ubieg∏ego o 211 tys. z∏
(g∏ównie z powodu korekty, o której pisa∏em po-
wy˝ej).

JeÊli chodzi o podatek od nieruchomoÊci
od osób fizycznych to jego zaleg∏oÊci kszta∏tujà
si´ nast´pujàco:
Za rok 2001 – 4 podatników na kwot´ 2,4 tys. z∏

(nie przedawnione, wszcz´to egzekucj´)
Za rok 2002 – 10 podatników na kwot´ 7 tys. z∏

(nie przedawnione, wszcz´to egzekucj´)
Za rok 2003 – 134 podatników na kwot´ 99 tys. z∏
Za rok 2004 – 192 podatników na kwot´ 124 tys. z∏
Za rok 2005 – 427 podatników na kwot´ 141 tys. z∏
Za rok 2006 – 362 podatników na kwot´ 149 tys. z∏
Za rok 2007 – 641 podatników na kwot´ 200 tys. z∏
Za rok 2008 – 1886 podatników na kwot´ 452

tys. z∏

Ogó∏em jest to kwota 1.174 tys. z∏ i zmala∏a
ona w stosunku do roku ubieg∏ego o 324 tys. z∏.
Najwy˝sza kwota zaleg∏oÊci jednego podatnika
wynosi 255 tys. z∏ i dotyczy lat 2002–2008.
Z tej kwoty ju˝ 186 tys. z∏ zosta∏o wpisane na hi-
potek´ nieruchomoÊci, zaÊ na kwot´ 69 tys. z∏
wystawiono tytu∏y egzekucyjne. W ubieg∏ym ro-
ku wydano 7 decyzji umorzeniowych na kwot´
nieca∏ych 2 tys. z∏ oraz 5 decyzji na roz∏o˝enie
na raty na kwot´ 37 tys. z∏.

Determinacj´ w odzyskiwaniu publicznych
pieni´dzy widaç by∏o w grudniu, kiedy to zosta-
∏o z∏o˝onych 58 pozwów w trybie nakazowym
o zap∏at´ nale˝noÊci za dostarczonà wod´. Zale-
g∏oÊci tych 58 odbiorców waha∏y si´ od kilkuset
do kilku tysi´cy z∏otych. Wkrótce do sàdów ma
trafiç kolejna transza takich pozwów.

Nierzetelni odbiorcy wody, oprócz nale˝noÊci
g∏ównej i odsetek, b´dà w tym przypadku obcià-
˝ani tak˝e kosztami post´powania sàdowego
i tzw. zast´pstwa procesowego (czyli kosztami
prawników reprezentujàcych Miasto) a w dalszej
konsekwencji tak˝e kosztami egzekucji komorni-
czej. Dlatego mo˝e warto przejrzeç swoje zale-
g∏oÊci p∏atnicze i jeÊli sà one na tyle znaczàce, ˝e
ich jednorazowe uregulowanie nie jest mo˝liwe,
to mo˝na np. zwróciç si´ do Urz´du Dzielnicy
o ich roz∏o˝enie na raty.

Marcin J´drzejewski

Nasze podatki

Bez wàtpienia najpilniejszà inwestycjà w Starej
Mi∏osnej jest od kilku lat budowa drugiej szko∏y
podstawowej. Niestety, inwestycja ta napotyka∏a
ciàgle problemy, a najpowa˝niejszym z nich by∏
brak dzia∏ki, na której takà szko∏´ mo˝na by∏o wy-
budowaç. Wytypowana przez Zarzàd Dzielnicy
dzia∏ka przy Jeêdzieckiej 20 by∏a zarzàdza-
na przez tzw. Spó∏k´ Ziemskà. Mimo, ˝e de facto
zosta∏a ona zakupiona przed laty za pieniàdze
wp∏acone przez ogó∏ mieszkaƒców Starej Mi∏o-
sny, najpierw Spó∏ka Ziemska nie zgadza∏a si´
na przeznaczenie jej na potrzeby szko∏y (Spó∏ka
chcia∏a tam budowaç apartamentowiec), a po-
tem za˝àda∏a za jej „powtórnà” sprzeda˝ horren-
dalnej sumy pieni´dzy. Pat trwa∏ 2 lata, ale zna-
laz∏ szcz´Êliwy koniec. Pod koniec grudnia Dziel-
nica naby∏a sàsiednià dzia∏k´ przy ul. Cieplarnia-
nej. Transakcja odby∏a si´ po cenach komercyj-
nych, ale i tak cena zakupu by∏a ni˝sza ni˝ ta pro-
ponowana przez Spó∏k´ Ziemskà.

Dzia∏ka przy Cieplarnianej zosta∏a zakupio-
na za kwot´ 3,75 mln z∏, czyli o ok. 1,7 mln ta-
niej, ni˝ by∏o za∏o˝one w zesz∏orocznym bud˝e-

cie. Poniewa˝ planujàc zakup, Zarzàd Dzielnicy
wystàpi∏ ju˝ o decyzj´ lokalizacyjnà (i jà otrzy-
ma∏), nie ma ju˝ ˝adnych przeszkód by przystà-
piç do procesu inwestycyjnego. W ciàgu najbli˝-
szych kilku tygodni zostanie w drodze przetargu
wy∏oniony projektant szko∏y, który do jesieni b´-
dzie mia∏ przygotowaç projekt budowlany wraz
z wszelkimi pozwoleniami. Burmistrz Edward
K∏os zapowiada nawet, ˝e jeszcze w tym roku
zostanie wy∏oniony wykonawca szko∏y i roz-
pocznà si´ prace budowlane, ale ja a˝ takiego
optymizmu nie podzielam. Sàdz´, ˝e raczej do
koƒca roku powstanie projekt, a prace budowla-
ne ruszà wczesnà wiosnà przysz∏ego roku. Choç
oczywiÊcie, pewnie jak wszyscy, b´d´ (i to
czynnie) kibicowa∏ Burmistrzowi, aby jego am-
bitny plan uda∏o si´ zrealizowaç.

Na koniec chcia∏bym podkreÊliç, ˝e szcz´Êli-
wy fina∏ sprawa zawdzi´cza g∏ównie Zarzàdowi
Dzielnicy, ale tak˝e determinacji kilku innych
osób. Bez wàtpienia, takà g∏ównà si∏à nap´do-
wà, wspierajàcà Zarzàd i motywujàcà go do in-
tensywnej pracy by∏ od kilku lat radny naszego

Osiedla Józef WojtaÊ, co, zanim ustawi si´ d∏u-
ga kolejka ojców sukcesu, jako osoba b´dàca
blisko tych spraw, chcia∏bym podkreÊliç.

A na koniec jeszcze jeden smutny skutek
uboczny tej dobrej wiadomoÊci. Ju˝ ponad rok
temu Spó∏ka Ziemska, zdecydowa∏a si´ sprze-
daç naszej Dzielnicy po preferencyjnych cenach
grunt pod nowe przedszkole w Starej Mi∏oÊnie.
Uzgadnianie szczegó∏ów i spe∏nianie dziwacz-
nych warunków Spó∏ki trwa∏o ponad rok i kiedy
pod koniec grudnia wszystko zosta∏o dogadane,
przedstawiciele Spó∏ki nie stawili si´ na podpisa-
nie aktu notarialnego.

Mój wrodzony optymizm ka˝e mi sàdziç, ˝e
przyczynà tego nie by∏a uraza, za fakt nie zrobie-
nia „dealu ˝ycia” na dzia∏ce pod szko∏´ i ˝e w∏o-
darze Spó∏ki Ziemskiej, w ramach noworocznych
postanowieƒ poprawy swojego wizerunku, na
dniach zaproponujà korzystny dla siebie termin,
by t´ dzia∏k´, na tak potrzebne na naszym Osiedlu
przedszkole, notarialnie, na uzgodnionych warun-
kach sprzedaç...

Marcin J´drzejewski 

Nareszcie ruszy budowa szko∏y

022 773 18 61  0607 092 124 ul. Jeêdziecka 4, Stara Mi∏osna

Mechanika pojazdowa

Wystawiamy faktury VAT

• Silniki, rozrzàdy
• Zawieszenia, hamulce

• Sprz´g∏a, g∏owice 
• Alternatory, rozruszniki

BIURO RACHUNKOWE
Licencja MF Nr 14424/99

Siedziba: Warszawa-Weso∏a tel./fax  022 773 26 93
Stara Mi∏osna 0 695 708 695  
ul. Irydowa 16 email: fismag@poczta.fm
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Przed dwoma laty przeprowadzi∏am z Panem
wywiad pod znamiennych tytu∏em: „Przed na-
mi prze∏omowe lata”. Czy nadal uwa˝a Pan, ˝e
mamy do czynienia z prze∏omem? 

Marian Mahor: Nie tylko
nadal tak uwa˝am, ale jestem
dziÊ o tym jeszcze g∏´biej
przekonany. Teza, ˝e po latach
intensywnego rozwoju nie-
zwykle zaniedbanej w Weso∏ej
infrastruktury drogowej nad-
chodzi czas weryfikacji prio-
rytetów inwestycyjnych, znaj-

duje potwierdzenie w faktach. Szeroko rozumiana in-
frastruktura spo∏eczna – oÊwiatowa, sportowa, kultu-
ralna i socjalna – w ciàgu ostatnich dwóch lat zna-
laz∏a swoje miejsce w inwestycjach ju˝ realizowa-
nych oraz zaplanowanych na lata przysz∏e. 

Jakie konkretnie inwestycje ma pan na myÊli?
W tym roku koƒczymy rozpocz´tà w 2007 r. roz-

budow´ budynków Szko∏y Podstawowej nr 171
i Gimnazjum nr 120 przy ul. AK w Weso∏ej Centrum
oraz budow´ pierwszej cz´Êci budynku Zespo∏u
Szkó∏ nr 94 w Zielonej. Od wrzeÊnia tego roku w tych
placówkach dzieci podejmà nauk´ w jasnych po-
mieszczeniach z nowoczesnym zapleczem kuchen-
no-sto∏ówkowym, z przestronnymi aulami, w których
mo˝na b´dzie przeprowadzaç zaj´cia i zebrania wy-
magajàce wi´kszej przestrzeni, organizowaç uroczy-
stoÊci, warsztaty, wyk∏ady, koncerty i przedstawie-
nia. W ubieg∏ym roku rozpocz´∏a si´ d∏ugo oczeki-
wana budowa hali sportowej przy Gimnazjum nr 119
w Starej Mi∏oÊnie. Planowane zakoƒczenie tej inwe-
stycji to koniec 2010 roku. B´dzie ona zapleczem
sportowym nie tylko dla samej szko∏y, ale tak˝e dla
wszystkich mieszkaƒców oraz bazà dla wielu sekcji
naszych stowarzyszeƒ sportowych.

A co z problemami przeludnienia w SP 173
oraz trudnych warunków lokalowych w przed-
szkolach w Starej Mi∏oÊnie i Zielonej? W kilku
poprzednich wypowiedziach podkreÊla∏ pan
determinacj´ Zarzàdu Dzielnicy w rozwiàzanie
tych problemów.

To sprawy, które wymagajà czasu. Ale mam dobrà
wiadomoÊç! W koƒcówce ubieg∏ego roku uda∏o si´
pozyskaç dwie dzia∏ki pod inwestycje oÊwiatowe:
dzia∏k´ pod szko∏´ podstawowà w Starej Mi∏osnej
przy ulicy Cieplarnianej oraz dzia∏k´ pod przedszko-
le przy ul. Warszawskiej w Zielonej.

Zarzàd przygotowuje ju˝ materia∏y na przetarg
do opracowania dokumentacji projektowo-kosztory-
sowej tych inwestycji. To potrwa oko∏o 9 miesi´cy
a potem... ruszamy z budowà! Natomiast wcià˝ na fi-
nalizacj´ czeka pozyskanie dzia∏ki przy ulicy Ja-
na Paw∏a II pod przedszkole w Starej Mi∏osnej.

To dzia∏ka b´dàca we w∏adaniu ZBDJiW
Sp. z o.o.?

Tak. Uzgodniony w wielomiesi´cznych negocja-
cjach akt notarialny jest przygotowany i czeka tylko

na z∏o˝enie podpisów. Liczymy, ˝e w tym przypadku
obejdzie si´ bez niespodzianek ze strony naszych
partnerów.

Chcia∏abym podzielaç ten optymizm... Czy
Zarzàd ma jeszcze jakieÊ inne plany inwesty-
cji spo∏ecznych?

Wcià˝ na uÊmiech fortuny czeka nasz projekt
kompleksu sportowego na Groszówce. Zg∏osiliÊmy
jego kandydatur´ jako oÊrodka pobytowo-treningo-
wego na potrzeby mistrzostw Europy w pi∏ce no˝nej
Euro 2012, a mogàcego jednoczeÊnie, po zakoƒcze-
niu tej wielkiej sportowej imprezy, s∏u˝yç mieszkaƒ-
com dzielnicy. Uczciwie przyznaliÊmy si´, ˝e nie po-
siadamy Êrodków na finansowanie tego projektu.
W tej chwili z grona kilkunastu propozycji warszaw-
skich pozytywnà weryfikacj´ przesz∏y zaledwie trzy
lokalizacje: bielaƒski klub Hutnik, b´dàce w fazie
luênej koncepcji centrum sportowo-rekreacyjne
w Wawrze i nasza weso∏owska „Groszówka”. Osta-
teczna decyzja ma zostaç podj´ta w czerwcu. Szan-
se oceniamy na „pó∏ na pó∏”, ale powalczyç trzeba... 

A jeÊli si´ nie uda skorzystaç z tych sprzyja-
jàcych okolicznoÊci organizowania Euro 2012
i z jakichÊ powodów nie pozyskamy niezb´d-
nych Êrodków na realizacj´ „Groszówki”?

B´dziemy wówczas realizowaç projekt póêniej. Ten
obiekt jest potrzebny Weso∏ej, która jako jedna z nie-
licznych dzielnic Warszawy nie ma w∏asnej publicz-
nej infrastruktury sportowej w postaci OSiR-u czy ba-
senu komunalnego. Czekajà na to wszyscy mieszkaƒ-
cy, a zw∏aszcza liczne stowarzyszenia sportowe reali-
zujàce prac´ szkoleniowà z m∏odzie˝à. Przypomn´,
˝e tak pr´˝nie rozwijajàce si´ w Weso∏ej dyscypliny
jak ∏ucznictwo, szachy, szermierka, badminton
i oczywiÊcie pi∏ka no˝na, wcià˝ nie majà przyzwo-
itych warunków treningowych i „tu∏ajà” si´ po ca∏ej
Weso∏ej, korzystajàc z goÊcinnoÊci placówek oÊwia-
towych i ich zaplecza sportowego. Nie zawsze jest to
∏atwe... A chcia∏oby si´ powo∏aç do ˝ycia takie sek-
cje jak siatkówka, koszykówka czy pi∏ka r´czna. 

A co z bazà kulturalnà? Wprawdzie od dwu lat
w Starej Mi∏oÊnie funkcjonuje Centrum Dzia∏aƒ
Twórczych „POGODNA” jako filia OÊrodka Kultu-
ry, ale mam nadziej´, ˝e to nie kres ambicji
obecnego Zarzàdu dzielnicy?

To zawsze kwestia bie˝àcych priorytetów. Trzeba pa-
mi´taç, ze bud˝et inwestycyjny dzielnicy nie jest tzw.
„workiem bez dna”. Baza oÊwiatowa jest w tym przy-
padku priorytetem naturalnym, wynikajàcym nie tylko
z obowiàzku w∏adz samorzàdowych, ale tak˝e z logiki.
To w przedszkolach i szko∏ach nasze dzieci sp´dzajà
ogromnà cz´Êç swego ˝ycia. Po zapewnieniu odpo-
wiedniej bazy oÊwiatowej przyjdzie czas na przezna-
czanie Êrodków na inne potrzeby. Rozwój bazy kultural-
nej wià˝emy zasadniczo z ubieganiem si´ Warszawy
o tytu∏ Kulturalnej Stolicy Europy w 2016. To znacznie
u∏atwi∏oby nasze plany gdy˝ – podobnie jak w przy-
padku organizacji mistrzostw pi∏karskich Euro 2012 –
z pewnoÊcià uruchomione zosta∏yby dodatkowe Êrod-

ki na inwestycje kulturalne. Wcià˝ marzy mi si´ praw-
dziwe nowoczesne Centrum Kultury i Sztuki w Weso-
∏ej. OczywiÊcie, niezale˝nie od tych „wielkich” marzeƒ
planowane sà dzia∏ania skromniejsze: zakup lokali
pod bibliotek´ i filie oÊrodka kultury w Weso∏ej, re-
monty i modernizacje istniejàcych obiektów.

Skoro jesteÊmy przy inwestycjach: jest pan
odpowiedzialny tak˝e za zasoby mieszkalne
dzielnicy. Jak w tym obszarze przedstawia si´
sytuacja?

Systematycznie prowadzimy mniejsze i wi´ksze
remonty. W roku ubieg∏ym remontowi generalnemu
poddany zosta∏ budynek przy ul. Moniuszki oraz du-
˝y lokal przy ul Armii Krajowej. Na ukoƒczeniu jest
projekt budynku przy ulicy Nizinnej z lokalami
mieszkalnymi, zwanymi kiedyÊ „komunalnymi” dla
osób ubiegajàcych si´ o przydzia∏ takiego mieszka-
nia. Poczàtek tej inwestycji zaplanowany jest
na 2010 rok. Budynek powinien wprawdzie zaspoko-
iç tylko cz´Êç zapotrzebowania w dzielnicy, ale i tak
polepszy to znacznie ogólnà sytuacj´ mieszkaniowà
najbardziej potrzebujàcych. Pragn´ przypomnieç, ˝e
dzielnica przyznaje mieszkania tylko w przypadkach
losowych, gdy naprawd´ mieszkaniec nie jest w sta-
nie zapewniç sobie dachu nad g∏owà w inny sposób.
Cz´sto przychodzà do mnie ludzie m∏odzi, zdrowi,
u progu kariery zawodowej dopytujàc o mo˝liwoÊci
starania si´ o lokal mieszkalny z zasobów dzielnicy.
Staram si´ im wyt∏umaczyç, ˝e w ich wieku i sytuacji
trzeba snuç ambitniejsze plany ˝yciowe. 

Naszà rozmow´ zdominowa∏y sprawy zwià-
zane z infrasrukturà spo∏ecznà. Skàd taka dy-
namika w dzia∏aniu?

ZadaliÊmy podobne pytanie niedawno w czasie
szkolenia dla dyrektorów naszych placówek oÊwiato-
wych. Odpowiedê by∏a jednoznaczna: kluczowà rol´
pe∏ni dyrektor. MyÊl´, ˝e w tym przypadku jest po-
dobnie. Rola i udzia∏ burmistrza Edwarda K∏osa we
wszystkich osiàgni´ciach jest nie do przecenienia,
o niektórych mo˝na powiedzieç, ˝e bez niego by ich
po prostu nie by∏o. OczywiÊcie, wa˝na jest tak˝e do-
bra wspó∏praca w Zarzàdzie, a tak˝e wspó∏praca Za-
rzàdu z Radà Dzielnicy, z jej przewodniczàcym oraz
z wieloma Êrodowiskami i lokalnymi organizacjami
spo∏ecznymi. Wa˝ny jest sprzyjajàcy dla dzielnicy
klimat we w∏adzach Warszawy.

Niestety, nie zdà˝ymy ju˝ porozmawiaç
o innych równie wa˝nych zagadnieniach, takich
jak: reforma oÊwiatowa, planowane przekszta∏-
cenia w s∏u˝bie zdrowia oraz bie˝àcym funkcjo-
nowaniu kultury, sportu, pomocy spo∏ecznej.

W takim razie, ju˝ dziÊ umawiamy si´ na nast´p-
ne spotkanie. Korzystajàc z okazji, chcia∏em z∏o˝yç
wszystkim mieszkaƒcom Weso∏ej, czytelnikom Wia-
domoÊci Sasiedzkich w szczególnoÊci, goràce no-
woroczne ˝yczenia: wszystkiego dobrego i wszelkiej
pomyÊlnoÊci w 2009 roku.

Dzi´kuje za ˝yczenia i za rozmow´.

To czas inwestycji spo∏ecznych
Z Marianem Mahorem, zast´pcà burmistrza ds. spo∏ecznych dzielnicy Weso∏a rozmawia Magdalena J´drzejewska



77

WWIIAADDOOMMOOÂÂCCII  SSÑÑSSIIEEDDZZKKIIEE

07.02.20007.02.20099 Wieczór w∏oski z muzykà 
                        na ˝ywo i wspólnym gotowaniem

14.02.200914.02.2009 Wieczór walentynkowy

15.02.200915.02.2009 Bal karnawa∏owy dla dzieci

21.02.200921.02.2009 Kubaƒskie ostatki

SMACZNE JEDZENIE W SÑSIEDZTWIESMACZNE JEDZENIE W SÑSIEDZTWIE
Zapraszamy do dwóch restauracji w Starej MiłosnejZapraszamy do dwóch restauracji w Starej Miłosnej
SMACZNE JEDZENIE W SÑSIEDZTWIE
Zapraszamy do dwóch restauracji w Starej Miłosnej

W ka˝dà Sobot´, godz. 15.00
Po godzinnej przeja˝d˝ce saniami 

mo˝na b´dzie ogrzaç si´ przy ognisku, 
uraczyç grzanym winem, ciep∏ym jad∏em

Cena 50 z∏/os 
(towarzyszàce dzieci do lat 10 gratis)

Zaprasza na kuligi!!!Zaprasza na kuligi!!!

ul. Trakt Brzeski 60B
APLAUZ

ul. Szkolna 14U SZYMONA Rezerwacje i catering:
022 773 11 32
502 277 010

Mi´dzyresortowy Pracow-
niczy Zespó∏ Budowy Domów
Jednorodzinnych i Wieloro-
dzinnych Sp. z o.o. to relikt
z poczàtków budowy Osiedla
Stara Mi∏osna. Podmiot ten
zosta∏ za∏o˝ony, aby w imieniu
cz∏onków Zespo∏u (spó∏dziel-
ni budujàcej Osiedle) i za ich

pieniàdze wykupywaç grunty, dzieliç je i przew∏asz-
czaç na rzecz cz∏onków Zespo∏u. Niestety, kilka lat
temu cz´Êç wspólników Spó∏ki Ziemskiej, jak zwy-
k∏o si´ ich nazywaç, zacz´∏a gospodarowaç powie-
rzonym mieniem jak w∏asnym. Dla przypomnienia:
udzia∏owcem zostawa∏o si´ wp∏acajàc 10 tys. sta-
rych z∏otych (obecnà z∏otówk´) i dostajàc rekomen-
dacj´ Rady Nadzorczej Zespo∏u. Tak udzia∏owcem
zosta∏ m.in. 10 lat temu obecny Prezes Spó∏ki
p. Tadeusz Romanowicz.

Jak ju˝ pisa∏em, Spó∏ka zacz´∏a gospodarowaç po-
wierzonym majàtkiem jak swoim, co powodowa∏o wo-
kó∏ niej mas´ konfliktów, które z czasem zacz´∏y prze-
istaczaç si´ w procesy sàdowe i sprawy prokuratorskie.
Najwi´ksze sprawy dotyczàce Spó∏ki to odmowa prze-
kazania, kupionej ze wspólnych pieni´dzy mieszkaƒ-
ców Starej Mi∏osny, dzia∏ki pod szko∏´ podstawowà,
odmow´ przekazania zbudowanej w wi´kszoÊci ze
Êrodków publicznych OÂK Cyraneczka na rzecz samo-
rzàdu oraz wystàpienie do m.st. Warszawy z wnioskiem
o odszkodowanie, za przekazane wczeÊniej nieodp∏at-
nie gruntu pod ulicami. 

Lista dotychczasowych procesów jest doÊç d∏uga.
Wi´kszoÊç tych spraw to roszczenia by∏ych cz∏onków
Zespo∏u, a kwota roszczeƒ nie przekracza kilkuset tys. z∏. 

Takich spraw ∏àcznie toczy si´ osiem, na ró˝nych
etapach. Ró˝ne te˝ sà rozstrzygni´cia sàdów. Spó∏-
ka w swojej strategii potwierdza, ˝e przyjmowa∏a
Êrodki na wykup gruntu, ale odmawia wyp∏aty rosz-
czeƒ ze wzgl´du na przedawnienie spraw.

Kolejne dwie sprawy wytoczy∏o Spó∏ce Zrzeszenie
(nast´pca Zespo∏u, posiadajàcy 1 z 6 udzia∏ów
w Spó∏ce). W grudniu 2007 r. Zrzeszenie wystàpi∏o
z pozwem przeciwko zmianom w umowie Spó∏ki.
14 marca sàd I instancji uchyli∏ wprowadzone zmia-
ny w umowie, w listopadzie Sàd Apelacyjny uchyli∏
orzeczenie Sàdu I instancji, a obecnie sprawa znów
jest rozpatrywana po apelacji Zrzeszenia.

25 czerwca 2008 r. Zrzeszenie, jako jeden ze
wspólników, pozwa∏o Spó∏k´ o zobowiàzanie Zarzà-
du Spó∏ki do udost´pnienia Zrzeszeniu wglàdu
do ksiàg i dokumentów Spó∏ki. W I instancji Zrzesze-
nie wygra∏o spraw´ w listopadzie 2008 r., a obecnie
Spó∏ka szykuje apelacj´.

Kolejna sprawa, to pozew m.st. Warszawy o za-
p∏at´ faktur za korzystanie z wodociàgu miejskiego.
Tam kwota roszczeƒ wynosi ok. 250 tys. z∏. Sprawa
jest obecnie na etapie przygotowywania opinii bie-
g∏ego sàdowego, który ma wyliczyç rzeczywistà
kwot´ nale˝noÊci.

W ostatnim czasie wp∏yn´∏y tak˝e dwa zawiado-
mienia do prokuratury – jedno od dyrektora War-
szawskiego Biura NieruchomoÊci, o mo˝liwoÊç pró-

by wy∏udzenia nienale˝nego odszkodowania za
grunty pod drogami, zosta∏o umorzone przez proku-
ratur´, trwa procedura odwo∏awcza od tej decyzji.
Drugie jest od osoby prywatnej, obecnie prokuratu-
ra prowadzi czynnoÊci sprawdzajàce.

No i na koniec wielki fina∏, czyli pozew m.st. Warsza-
wy o wydanie OÂK Cyraneczka i odszkodowanie za
bezumowne korzystanie z oczyszczalni zbudowanej ze
Êrodków publicznych. Kwota odszkodowania opiewa
na ok. 30 mln. z∏. Sprawa zosta∏a powierzona zewn´trz-
nej kancelarii prawnej, a poniewa˝ jest dobrze udoku-
mentowana, spodziewam si´ ˝e jej rozstrzygni´cie mo-
˝e nie trwaç (jak na polskie warunki) zbyt d∏ugo.

W∏aÊciwie mo˝na by powiedzieç nareszcie i dla-
czego tak pó˝no. W∏adze Stolicy za d∏ugo dawa∏y si´
nabieraç na kolejne deklaracje dobrej woli Spó∏ki.

Patrzàc na to, czym obecnie zajmuje si´ Spó∏ka,
np. wytaczaniem procesów o znies∏awienie, Êmia∏o
mo˝na powiedzieç, ˝e Spó∏ka Ziemska powoli prze-
kszta∏ca si´ w Spó∏k´ Sàdowà. Byç mo˝e powoli
nadchodzi ostatni akt tej sprawy, gdy˝ wygrana mia-
sta w sprawie Cyraneczki zapewne definitywnie po-
∏o˝y kres dzia∏alnoÊci Spó∏ki i umo˝liwi ostateczne
uporzàdkowanie spraw pozosta∏ych po by∏ym Ze-
spole. Ciekawe jest to, jak czujà si´ obecnie ci
wspólnicy Spó∏ki, którzy jeszcze niedawno powo∏y-
wali si´ dla uzasadnienia swojej dzia∏alnoÊci na ko-
deks handlowy? Czy pami´tajà, ˝e w razie upad∏oÊci
Spó∏ki, cz∏onkowie jej Zarzàdu solidarnie odpowia-
dajà majàtkiem prywatnym za jej zobowiàzania?

Nikomu nie ˝ycz´ bankructwa, ale czy nie lepiej
by∏o szukaç kompromisu, kiedy by∏o to jeszcze
mo˝liwe?

Marcin J´drzejewski 

Spó∏ka Ziemska – spó∏kà sàdowà
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Nied∏ugo b´dziemy obchodziç 146 rocznic´
wybuchu Powstania Styczniowego. Zapewne nie
b´dzie to rocznica uczczona szczególnie uroczy-
stymi obchodami, na to b´dziemy musieli po-
czekaç do 2013 roku. Mimo to postanowi∏am
napisaç w jaki sposób dawniej Êwi´towano ko-
lejne rocznice. 

Pierwszy raz rocznic´ wybuchu Powstania
Styczniowego obchodzono zaraz po odzyskaniu
niepodleg∏oÊci w styczniu 1919 roku. Jednak
najhuczniejsze obchody mia∏y miejsce z oka-

zji 70-lecia wybu-
chu Powstania
S t y c z n i o w e g o
w styczniu 1933
roku w Warsza-
wie. W tym roku
równoczeÊnie ob-
chodzono 250
rocznic´ odsieczy
w i e d e ƒ s k i e j .
Patronat nad ob-
chodami obj´li
ówczesny Prezy-
dent RP – Ignacy
MoÊcicki oraz
Marsza∏ek Józef
Pi∏sudski.

UroczystoÊci
trwa∏y dwa dni
(21–22.01.1933
roku). Rozpocz´-
∏a je uroczysta
msza Êwi´ta
w koÊciele garni-
zonowym w War-
szawie w intencji
uczestników Po-
wstania Stycz-
niowego. Nast´p-
nie uroczystoÊci

przenios∏y si´ na stoki Cytadeli, gdzie zgroma-
dzi∏o si´ kilkanaÊcie tysi´cy warszawiaków.
O godzinie 16-tej z pl. Saskie-
go na Stare Miasto wyruszy∏
pochód, w którym wzi´li
udzia∏, poza wojskiem, przed-
stawiciele organizacji spo-
∏ecznych, zwiàzkowych i de-
legacje w∏adz paƒstwowych. 

Drugiego dnia g∏ównym
punktem uroczystoÊci jubile-
uszowych by∏a msza Êwi´ta
w katedrze Êw. Jana, po któ-
rej spod kolumny Zygmunta
wyruszy∏a defilada wetera-
nów. Nast´pnie zostali oni
przyj´ci na Zamku Królew-
skim przez Prezydenta RP.
W uroczystym obiedzie
uczestniczy∏o ponad 100 we-
teranów, tym którzy ze wzgl´-

du na wiek lub stan zdrowia nie mogli
przybyç, zawieziono pocz´stunek. Z tej
okazji Aleksandra Pi∏sudska wyg∏osi∏a
przemówienie, zwracajàc si´ do szacow-
nych goÊci: „Ka˝de pokolenie ma swoje
wielkoÊci, które je kszta∏tuje. Wasze
pokolenie mia∏o Mickiewicza i S∏owac-
kiego… Dla nas
w ci´˝kich la-
tach niewoli,
WyÊcie byli tà
w i e l k o Ê c i à .
O Was mówi∏o
nam, nie s∏owo
pisane, lecz ci-
cho szeptana Le-
genda. DziÊ w dzieƒ Waszego Êwi´ta sk∏adamy
Wam ho∏d i czeÊç…”.

Obchodom towarzyszy∏y równie˝ wystawy
m.in. wystawa pamiàtek z 1863 roku w Muzeum
Narodowym przy al. Trzeciego Maja.

Nie tylko Warszawa Êwi´towa∏a, bardzo uro-
czysty przebieg mia∏y obchody we Lwowie.
Tam 22 stycznia 1933 roku ulicami miasta ob-
stawionymi szpalerami wojska, m∏odzie˝y szkol-
nej i akademickiej, przedstawicieli zwiàzków
i stowarzyszeƒ oraz mieszkaƒców miasta,
w otwartych powozach przejechali do bazyliki
uczestnicy Powstania Styczniowego i delegacja
w∏adz rzàdowych. 

UroczystoÊci z okazji 75-lecia wybuchu Po-
wstania Styczniowego by∏y równie˝ szczególne.
W obchodach brali udzia∏ ju˝ tylko nieliczni we-
terani. Na 53 pozosta∏ych przy ˝yciu do Warsza-
wy na uroczystoÊci przyjecha∏o jedynie 23 po-
wstaƒców. WÊród nich by∏ mój prapradziadek
Stanis∏aw Domaƒski. 

S´dziwych goÊci zakwaterowano w luksuso-
wych apartamentach w Hotelu Europejskim.
UroczystoÊci trwa∏y 2 dni, weterani byli przyj-
mowani na specjalnych audiencjach przez naj-
wy˝szych dostojników paƒstwowych. Na Zamku
przyjmowa∏ ich ówczesny Prezydent RP Ignacy

MoÊcicki oraz Marsza∏ek Polski genera∏ Edward
Âmig∏y-Rydz. Udekorowano wtedy wszystkich
weteranów krzy˝em oficerskim Odrodzenia Pol-
ski. Nast´pnego dnia by∏o m.in. Êniadanie u pre-
miera Felicjana S∏awoj-Sk∏adkowskiego i popo-
∏udniowa herbatka u marsza∏kowej Pi∏sudskiej.
Rocznicowym obchodom towarzyszy∏y uroczy-
ste akademie oraz msze Êwi´te za poleg∏ych
i zmar∏ych. Szczegó∏owy program uroczystoÊci
zosta∏ wydrukowany na specjalnych zaprosze-
niach wydanych z tej okazji.

Niestety by∏y to ostatnie obchody, w których
wzi´li udzia∏ uczestnicy Powstania Styczniowe-
go. Mój prapradziadek Stanis∏aw zmar∏ w kwiet-
niu 1939 roku w wieku 93 lat.

Joanna Januszewska-MiÊków
– Polskie Towarzystwo Genealogiczne

j.januszewska@neostrada.pl

Jak kiedyÊ Êwi´towano rocznice wybuchu

Powstania Styczniowego

Stanis∏aw Domaƒski przystàpi∏ do powstania jako
bardzo m∏ody cz∏owiek, mia∏ wtedy niespe∏na
17 lat. Pe∏ni∏ g∏ównie s∏u˝b´ felczerskà. Piel´gno-
wa∏ rannych po bitwach pod KruÊwinià, w Fajs∏a-
wicach, a w gorzelni majàtku Gardzienice za∏o˝y∏
szpital dla rannych. Walczy∏ te˝ pod dowództwem
Czerwiƒskiego w Lubelskiem.

Weterani na Zamku u Prezytenta RP Ignacego MoÊcickiego
- Stanis∏aw Domaƒski siedzi pierwszy z lewej.

Program obchodów 75-lecia
Powstania Styczniowego oraz karta
wst´pu na uroczystoÊci rocznicowe 

Wycinek prasowy z 1938 roku
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Od kiedy tylko rozpoczà∏ si´ nowy
rok kalendarzowy, media przypomina-
jà nam o tym, ˝e b´dzie to rok podnio-
s∏y i wa˝ny, bo pe∏en rocznic istotnych
zarówno z punktu widzenia Polaka, jak
i tez obywatela Êwiata. 

Mo˝e si´ wydawaç, ̋ e wszyscy pami´ta-
jà o tym, i˝ siedemdziesiàt lat temu wybu-
ch∏a II wojna Êwiatowa, czy ˝e w 1989 r.
Polska wyzwoli∏a si´ z komunistycznej
niewoli. Ale chyba jednak tak nie jest. Co-
raz cz´Êciej zdarza nam si´ o tych wyda-
rzeniach zapominaç, nie zastanawiamy
si´ ju˝, jakie tak w∏aÊciwie mamy korzy-
Êci dzi´ki temu, ˝e ktoÊ si´ kiedyÊ poÊwi´-
ci∏ dla kraju. Po prostu – w dzisiejszym,
goniàcym za sukcesem i karierà spo∏e-
czeƒstwie, wolimy si´ poÊwi´caç swojej
pracy lub szkole. Wywiesiç flag´ 3 maja?
To za du˝e poÊwi´cenie. Lepiej zastano-
wiç si´, co zrobiç, aby jutro szef by∏ zado-
wolony, albo ˝eby nie dostaç z∏ej oceny.
A mo˝e wybraç si´ na obchody Âwi´ta
Niepodleg∏oÊci? To˝ to strata czasu!
Szczerze powiedziawszy nie dziwi´ si´ ta-
kiej postawie – mnie te˝ si´ czasem „nie
chce” i raczej nie uwa˝am siebie za gorli-
wego patriot´. Chyba jestem typowym
przedstawicielem mojego pokolenia. Ale
patrzàc na to, ile b´dzie okazji do wspo-
minania wa˝nych wydarzeƒ w nadcho-
dzàcym roku, postanowi∏em jednak chwi-
l´ pomyÊleç, zastanowiç si´ i porozma-
wiaç z moimi znajomymi. Tym bardziej,
˝e my mo˝emy pami´taç tylko te najnow-
sze wydarzenia – pierwsze wolne wybory
czy upadek muru berliƒskiego to ju˝ nie
nasze czasy. Oto, co us∏ysza∏em od kilku
osób i co ja sam sàdz´ na ten temat.

Bardzo wa˝nà kwesti´ poruszy∏a mo-
ja kole˝anka, która stwierdzi∏a, ˝e im
jest si´ m∏odszym, tym mniejsze zna-
czenie majà wszelkie rocznice:

„Niestety duch patriotyzmu zanika i ta-
kie obchody raczej wzbudzajà ekscytacj´
u doros∏ych i starszych, a dla m∏odych
nie sà specjalnà rozrywkà. Ale sà ludzie,
którzy ˝yjà tym ca∏ym sercem, sà praw-
dziwymi pasjonatami historii. Bez takich
osób nie by∏oby np. Muzeum Powstania
Warszawskiego. Sama nie czuj´ si´ wiel-
kà patriotkà. Nie przeszkadzajà mi oczy-
wiÊcie jakieÊ obchody, ale nigdy si´ w nie
nie w∏àczam i nie prze˝ywam ich ca∏ym
sercem jak niektórzy.”

Po cz´Êci zgadzam si´ z mojà rozmów-
czynià. W∏aÊciwie ka˝de uroczyste ob-
chody jednej z najwa˝niejszych rocznic
dla Polski, czyli odzyskania niepodleg∏o-
Êci, przyciàgajà setki osób. Ka˝dy w koƒ-
cu chce zobaczyç oddzia∏y wojska i us∏y-
szeç honorowe wystrza∏y ku czci bohate-
rów poleg∏ych na polu walki za Ojczy-
zn´. W t∏umie przewa˝ajà, niestety, do-
roÊli. Ponadto, tak naprawd´ nie wiado-
mo, ile osób myÊli wówczas o wojnie,
o bólu i cierpieniu i radoÊci po wyzwole-
niu z niewoli? Uwa˝am, ˝e w listopadzie
warto si´ b´dzie nad tym zastanowiç.
Chocia˝ nie b´dzie to okràg∏a rocznica,
bo 91, to powinna byç wyjàtkowa. Jed-
nak okazji do zadumy b´dzie wi´cej-
w∏aÊnie w tym roku up∏ywa siedemdzie-
siàt lat, odkàd pancernik Schleswig-Hol-
stein ostrzela∏ Westerplatte, a tym sa-
mym da∏ sygna∏ do rozpocz´cia II wojny
Êwiatowej, w której ˝ycie straci∏y miliony
naszych rodaków. Równie˝ w tym roku
b´dziemy obchodzili 65. rocznic´ rozpo-
cz´cia Powstania Warszawskiego. 

Mój drugi rozmówca zwraca te˝ uwa-
g´ na coÊ innego:

„MyÊl´, ˝e Êwi´towanie szczególnych wy-
darzeƒ jest wa˝ne. Odpowiednio nag∏o-
Ênione mo˝e przynieÊç nam rozg∏os za gra-
nicà, a wi´c i promocj´ naszego kraju. Tym

bardziej, ˝e np.
Okràg∏ym Sto∏em
mo˝emy si´ jak naj-
bardziej chwaliç.
To w∏aÊnie on by∏
przed upadkiem
muru berliƒskiego,
przed aksamitnà
rewolucjà w Cze-
chos∏owacji, to my-
Êmy zapoczàtkowa-
li proces upadku
komunizmu w Eu-
ropie i to bez rozle-
wu krwi! Ostatnio

przeczyta∏em w gazecie artyku∏ o pokoleniu
lat 1988–1993. Wynika z niego, ˝e nie inte-
resujemy si´ politykà, ani historià najnow-
szà. MyÊl´, ˝e takie rocznice jak ta, mogà
nieco poszerzyç naszà wiedz´ i dobrze po-
informowaç o tym, co dzia∏o si´ przez osta-
nie 65 lat w naszym kraju, jak z∏y by∏ po-
przedni system. Mo˝e dzi´ki obchodzeniu
rocznic nasze pokolenie troch´ bardziej za-
interesuje si´ tak wa˝nà historià Polski.”

OsobiÊcie musz´ przyznaç, ze by∏em
zaskoczony pomys∏em na wykorzysta-
nie np. obrad Okràg∏ego Sto∏u do ce-
lów promocyjnych kraju, ale po chwili
zastanowienia mo˝na stwierdziç, ˝e jest
to Êwietna podstawa do budowy wize-
runku paƒstwa na arenie mi´dzynaro-
dowej i... poczucia dumy narodowej!
W koƒcu, jeÊli Êwiat nie zapomni o tym,
˝e to w∏aÊnie Polska przyczyni∏a si´
do obalenia jednego z najbardziej bru-
talnych systemów politycznych, to i my
nie mamy szans o tym zapomnieç. 

Powoli wi´c dochodz´ do wniosku, ˝e
moi rówieÊnicy nie sà ignorantami.
Utwierdzi∏a mnie w tym przekonaniu
wypowiedê mojej ostatniej rozmówczy-
ni, która jest w∏aÊciwie kwintesencjà ca-
∏ego artyku∏u:

„MyÊl´, ze Êwi´towanie wa˝nych rocz-
nic ma sens, bo Polska jest naszà Ojczy-
znà i fajnie pami´taç o istotniejszych wy-
darzeniach, szczególnie ˝e to dzi´ki nim
istnieje obecnie w takim kszta∏cie. Co nie
znaczy, ˝e o wszystkich, bo uczenie si´
na pami´ç setek dat wa˝nych tylko dla
Polski to lekka przesada”.

Poczu∏em, ˝e chyba nie jest ze mnà tak
êle, bo moje opinie na temat wa˝nych
dla Polski Êwiàt mniej wi´cej pokrywajà
si´ ze zdaniem moich znajomych. Moje
pokolenie stara si´ mimo wszystko osià-
gnàç jakiÊ kompromis- Êwi´tujmy, ale nie
przesadzajmy. Mo˝na wi´c rzec, ̋ e w du-
˝ym stopniu jednak jesteÊmy patriotami
– pami´tamy o Ojczyênie i to si´ liczy. 

Gdyby ktoÊ jednak mia∏ wàtpliwoÊci,
to powinien zadaç sobie par´ pytaƒ. Czy
na pewno nie chcemy byç lepszymi Pola-
kami? Mieszkaƒcami kraju, który wpisa∏
si´ z∏otymi zg∏oskami w histori´ Êwiata?
A mo˝e wolimy pozostaç krótkowzrocz-
ni i ograniczyç si´ jedynie do obejrzenia
obchodów „jakiejÊ rocznicy” transmito-
wanych w telewizji? Ja ju˝ odpowiedzia-
∏em sobie na to pytanie, moi znajomi te˝.
Teraz kolej na innych.

Karol Dziwiƒski

Co nas to obchodzi, ˝e coÊ si´ obchodzi?
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Majà po dwadzieÊcia kilka i trzydzieÊci kilka lat.
Od jakiegoÊ czasu majà te˝ wspólne hobby – bie-
gajà. Od stycznia, a niektóre nawet od grudnia, bie-
gajà... inaczej. Biegajà wed∏ug planu. Spontaniczny
jogging czy truchcik zamieni∏y na plan treningowy.
Z planem przygotowujà si´ do wielkiego biegowe-
go wyzwania – Pó∏maratonu Warszawskiego. 

Pi´ç kobiet. Na co dzieƒ pracujà, studiujà,
zajmujà si´ domem, rodzinà, robià tysiàce rze-
czy. Mimo to zdecydowa∏y si´ do swoich zaj´ç
do∏o˝yç jeszcze jedno – regularne treningi. Mi-
mo wype∏nionych po brzegi kalendarzy kilka
razy w tygodniu znajdujà czas, ˝eby pobiegaç.
O swoich zmaganiach z treningami i bieganiem
piszà na blogach. Tworzà Kobiecy Team Biego-
wy – kobiecà twarz tegorocznego Pó∏maratonu
Warszawskiego. 

Pó∏maraton Warszawski odb´dzie si´
w ostatnià niedziel´ marca. Je˝eli utrzyma si´
tendencja z lat poprzednich, mo˝na si´ spodzie-
waç, ˝e w tegorocznym pó∏maratonie wystartuje
ponad 3500 biegaczy. W dwóch poprzednich
edycjach wystartowa∏o odpowiednio w 2007 r.
– 1606 biegaczy, a rok póêniej – 2371. 2008 rok
mo˝e si´ okazaç prze∏omowy, bo po raz pierw-
szy liczba startujàcych kobiet przekroczy∏a (choç
nieznacznie) 10 proc. By∏o ich prawie 250. Orga-
nizatorzy chcà, ˝eby tym razem by∏o ich jeszcze
wi´cej. Stàd pomys∏ na Kobiecy Team Biegowy. 

Bo przecie˝ pó∏maraton to nic straszne-
go. 21 km 097 m. Brzmi odstraszajàco? Tylko
na pierwszy rzut oka. Trzy miesiàce spokojnie

wystarczà, ˝eby z niedzielnego joggera, a tym
bardziej z poczàtkujàcego biegacza (jak dziew-
czyny z Kobiecego Teamu) staç si´ prawdziwym
biegaczem. Kiedy blisko dwa lata temu podej-
mowa∏am wyzwanie ukoƒczenia pó∏maratonu,
potrafi∏am z trudem przebiec 10 km. I mia∏am

na przygotowanie dok∏adnie 10 tygodni. Da∏am
rad´. Dlatego wiem, ˝e dziewczyny z Kobiecego
Teamu te˝ dadzà rad´. I nie tylko one, tak˝e ka˝-
da truchtajàca kobieta, która si´ zdecyduje
na udzia∏ w pó∏maratonie. 

OczywiÊcie, ju˝ s∏ysz´ te komentarze. ˚e d∏u-
go, ˝e daleko, ˝e m´czàco… ˚e nie ma czasu
na trening. D∏ugo? No fakt, 21 km to spacerem
zajmie pewnie ponad trzy godziny. Ale nawet
wolny truchcik jest szybszy ni˝ spacer, czyli ten
sam dystans pokonamy w jakieÊ dwie, dwie i pó∏
godziny. DwadzieÊcia kilometrów mo˝na pobiec
wsz´dzie – po miejskim parku, po lesie, po uli-

cach. W Starej Mi∏oÊnie mamy wielki handicap
– wystarczy wejÊç do lasu i biec – do Falenicy,
do Aleksandrowa, do RadoÊci, Mi´dzylesia, Ma-
rysina – gdziekolwiek. Nie chodzi o to ˝eby
gnaç, ˝eby si´ Êcigaç, ˝eby si´ zam´czyç. Wy-
starczy równym tempem truchcikiem spokojnie

biec – nie zm´czymy si´ bardziej ni˝ na d∏ugim
spacerze, a ile korzyÊci… I jeszcze jedna,
choç wcale nie najmniej wa˝na. Takie dwie go-
dziny biegu w spokojnym tempie to jakieÊ
1500 spalonych kalorii. ¸adnych kilka ciastek,
które bezkarnie mo˝na zjeÊç po powrocie. 

A zresztà, co ja si´ tu wymàdrzam. Najlepiej
o swoich zmaganiach z codziennym treningiem
opowiadajà same dziewczyny z KTB – Michali-
na, Ania, Iza, Ela i Julia. Od razu zdradz´, ˝e Iza
z Kobiecego Teamu – to Izabela Antosiewicz,
prezes Stowarzyszenia Sàsiedzkiego Stara Mi-
∏osna, nasza redakcyjna kole˝anka, organizator-

ka m.in. ostatniego Maratonu w Starej Mi∏oÊnie.
Widaç pozazdroÊci∏a uczestnikom i coÊ czuj´, ˝e
w przysz∏ym roku sama ruszy na 6 p´tli po oko-
licznych lasach. Na razie jednak systematycznie
trenuje na leÊnych i nie tylko leÊnych Êcie˝kach
i szykuje si´ do pó∏maratonu. O swoich trenin-
gach pisze na blogu (www.izabiegajaca.blog.pl)
i ma ju˝ grono wiernych kibiców. 

Za Iz´ trzymamy kciuki, a wszystkie inne bie-
gajàce panie zapraszamy do startu w Pó∏marato-
nie Warszawskim. Zacznijcie wiosn´ biegajàco!

Anna Paw∏owska-Pojawa

Kobiecy Team Biegowy – na pó∏maraton czas

Tak du˝ego turnieju bryd˝owego
w Weso∏ej jeszcze nie by∏o. 28 grudnia
minionego roku 52 pary wype∏ni∏y aul´
gimnazjum w Starej Mi∏oÊnie aby spró-
bowaç swych si∏ w walce o Puchar Bur-
mistrza Dzielnicy Weso∏a. Turniej sk∏a-
da∏ si´ z czterech rund rozgrywanych
na tzw. maksy. W turnieju
na maksy punkty przydziela-
ne sà procentowo (0–100%)
wÊród wszystkich par na
podstawie tego jak wypad∏a
dana para na tle innych.
Metoda ta zmusza do wyko-
rzystywania wszelkich szans,
gdy˝ ró˝nica jednej lewy
mo˝e byç ró˝nicà od 0
do 100% w danym rozda-
niu. W turnieju bra∏o udzia∏
wiele par z Weso∏ej, które
mocno zaakcentowa∏y swój udzia∏.
W pierwszej dwunastce znalaz∏o si´ a˝
pi´ç par z naszej dzielnicy; najwy˝ej
z nich – na drugim miejscu – zakoƒczy-
li turniej Piotr Nowara i Waldemar ¸a-

dowski ust´pujàc jedynie
zwyci´zcom – Edwardo-
wi Krusiewiczowi i An-
drzejowi Berezeckiemu.
Na podium mog∏a zna-
leêç si´ jeszcze jedna tu-
tejsza para, ale Andrzej

Kondeja i Wies∏aw Andruk wpadk´
w jednej z rund przyp∏acili pechowym
czwartym miejscem. Zwyci´zcy otrzy-
mali z ràk burmistrza Edwarda K∏osa
puchary oraz nagrody ufundowane

przez Zarzàd Dzielnicy.
Dobre wyniki uzyskiwane
przez naszych mieszkaƒ-
ców nie mogà dziwiç,
gdy˝ od wielu lat istnieje
w Weso∏ej aktywne Êro-
dowisko bryd˝owe, a piàt-
kowe mini-turnieje w Do-
mu Kultury w Weso∏ej
sta∏y si´ ju˝ tradycjà. Or-
ganizator turnieju Witold

Kikolski ma nadziej´, ˝e turniej b´dzie
odbywa∏ si´ cyklicznie i z ka˝dym ro-
kiem b´dzie liczniejszy. 

Adam K∏os

Turniej bryd˝owy
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I Liga po 20.12.2008 r.

Miejsce Dru˝yna Rozegrane Punkty Sety
mecze

1 NO NAME 5 10 15: 5
2 BRACIA 5 9 12:3
3 KLUB TKM 5 8 10:7
4 STARSZAKI 5 6 6:12
5 DZI¢CIO Y̧ 5 6 5:13
6 SZALONE 5 6 3:14

POMIDORY

II Liga po 20.12.2008

Miejsce Dru˝yna Rozegrane Punkty Sety
mecze

1 ROYAL SPIKE 5 10 15: 2
2 ADS WARSZAWA 5 9 14: 5
3 JASZCZEMBIE 5 8 10: 9
4 TURBO PTYSIE 5 7 8: 9
5 DRU˚YNA A 5 6 5: 1
6 HIERONIMKI 5 5 0: 15

Stylista wizerunkuStylista wizerunku
dobranie odpowiednich kolorów, makijaż, fryzura,dobranie odpowiednich kolorów, makijaż, fryzura,

strój na każdą okazję, zakupy z klientem.strój na każdą okazję, zakupy z klientem.
Stylizacja ślubna  Stylizacja ślubna  502 600 775502 600 775

D E T E KD E T E K T Y WT Y W
Us∏ugi dla osób prywatnych i firm:
– rozwody, majàtek, wiarygodnoÊç biznesowa, badania

antypods∏uchowe, ekspertyzy, doradztwo, inne.

www.renoma2.com.pl tel. 022 7730028
fax 022 7730029

Licencja
nr 0000505

Zakoƒczy∏a si´ jesienna runda rozgry-
wek sezonu 2008/2009. Jak przypuszcza-
liÊmy, podzia∏ dru˝yn na dwie ligi doda∏
niewàtpliwie sporo kolorytu w ka˝dej
kolejce ligowej. Teraz ju˝ nie ma niewa˝-
nych meczy, s∏abych przeciwników. Ka˝-
dy moment dekoncentracji dru˝yny koƒ-
czy si´ niemi∏à dla niej niespodziankà
– przegrany set, mecz. Rywalizacja jest
zatem bardziej zaci´ta i wyrównana. 

S∏owa podzi´kowania kieruj´ przede
wszystkim do Dyrekcji Szko∏y Podsta-
wowej nr 173 za umo˝liwienie prowa-
dzenia rozgrywek w dogodnych dla nas
terminach, dzi´kuj´ Maçkowi Piechoc-
kiemu wraz z synami, którzy z powodze-
niem w∏àczyli si´ w organizacj´ zawo-
dów, dzi´kuj´ wszystkim zawodnikom
za postaw´ fair play i wspania∏à atmos-
fer´ tworzonà podczas rozgrywek.

Wiosenna runda rozpocznie si´ 14
lutego. Szczegó∏owy terminarz rundy
umieszczony jest na stronie Stowarzy-
szenia.

WYNIKI RUNDY JESIENNEJ
SEZONU 2008/2009

I LIGA

I kolejka (11.10.2008)
Bracia – Klub TKM 3:0 (25:15; 25:22;

26:24)
Szalone Pomidory – No Name 0:3

(15:25; 18:25; 14:25)
Starszaki – Dzi´cio∏y 1:3 (25:21; 14:25;

23:25; 19:25)

II kolejka (25.10.2008)
Klub TKM – Dzi´cio∏y 3:0 (25:12;

25:22; 25:8)
No Name – Starszaki 3:1 (25:10; 22:25;

25:21; 25:16)
Bracia – Szalone Pomidory 3:0 (25:13;

25:21; 25:15)

III kolejka (15.11.2008)
Dzi´cio∏y – No Name 0:3 (17:25;

19:25; 22:25)
Szalone Pomidory – Klub TKM 0:3

(13:25; 11:25; 23:25)
Starszaki – Bracia 0:3 (16:25; 17:25;

21:25)

IV kolejka (06.12.2008)
Klub TKM – No Name 1:3 (28:30;

19:25; 27:25; 23:25)
Bracia – Dzi´cio∏y 3:0 (25:7; 25:10;

25:16)
Szalone Pomidory – Starszaki 0:3

(8:25; 20:25; 19:25)

V kolejka (20.12.2008)
Dzi´cio∏y – Szalone Pomidory 2:3

(16:25; 25:16; 21:25; 25:22; 9:15)
Starszaki – Klub TKM 1:3 (25:20; 21:25;

23:25; 19:25)
No Name – Bracia 3:0 (26:24; 25:20;

25:19)

II LIGA

I kolejka (11.10.2008)
Dru˝yna A – ADS Warszawa 0:3

(21:25; 17:25; 23:25)

Royal Spike – Jaszczembie 3:0 (25:9;
25:15; 25:11)

Turbo Ptysie – Hieronimki 3:0 (25:15;
25:22; 25:20)

II kolejka (25.10.2008)
ADS Warszawa – Hieronimki 3:0

(25:14; 25:18; 25:12)
Jaszczembie – Turbo Ptysie 3:2 (21:25;

25:18; 25:21; 22:25 15:12)
Dru˝yna A – Royal Spike 0:3 (14:25;

12:25; 10:25)

III kolejka (15.11.2008)
Hieronimki – Jaszczembie 0:3 (22:25;

19:25; 14:25)
Royal Spike – ADS Warszawa 3:2

(24:26; 25:19; 21:25; 25:18; 15:9)
Turbo Ptysie – Dru˝yna A 3:1 (25:21;

25:21; 24:26; 25:23)

IV kolejka (06.12.2008)
ADS Warszawa – Jaszczembie 3:1

(25:22; 18:25; 25:11; 25:21)
Dru˝yna A – Hieronimki 3:0 (25:19;

25:22; 26:24)
Royal Spike – Turbo Ptysie 3:0 (25:13;

25:16; 25:15)

V kolejka (20.12.2008)
Hieronimki – Royal Spike 0:3 (8:25;

29:31; 16:25)
Turbo Ptysie – ADS Warszawa 1:3

(16:25; 18:25; 25:22; 18:25)
Jaszczembie – Dru˝yna A 3:1 (25:17;

18:25; 25:12; 25:17)

Pawe∏ Malinowski
Dyrektor Ligi

Sàsiedzka Liga Siatkówki
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10 stycznia w SP 173 odby∏
si´ IV Turniej Szachowy
Grand Prix SP 173. Do zma-
gaƒ przystàpi∏o 52 zawodni-
ków z ró˝nych dzielnic War-
szawy i okolic. Rozegrano 7
partii systemem szwajcar-
skim po 15 minut dla zawod-
nika. S´dzià turnieju by∏a
pani Agnieszka Brustman.

Najlepszymi zawodnikami
okazali si´:

W kategorii wiekowej
(1998–1996):
I miejsce – Marek Chom-

czyk, MKS Polonia Warszawa
II miejsce – Pawe∏ Jarmu∏a, MKS Po-

lonia Warszawa
III miejsce – Bartosz Rytel, KS Weso∏a

W kategorii wiekowej (2002–1999):
I miejsce – Miko∏aj Brodowski, UKS

MDK Otwock
II miejsce – Franek Bieleƒ, MKS Polo-

nia Warszawa
III miejsce – Jakub Lejman, SP 173 

Najlepsza zawodniczkà ca∏ego tur-
nieju zosta∏a Kinga Pastuszko uczen-

nica SP 173. Szczegó∏owe in-
formacje o wynikach turnieju
mo˝na znaleêç na www.ches-
sarbiter.com

Nagrody oraz dyplomy zwy-
ci´zcom wr´czy∏a dyrektor Li-
dia Chmielewska.

Turniej by∏ kolejna okazjà
do rywalizacji pasjonatów tej
królewskiej gry. Ka˝da zwyci´-
ska lub choçby zremisowa-
na partia wzbudza∏a w zawod-
nikach emocje i ch´ç rozegra-
nia kolejnej jeszcze lepiej.
Na nast´pny i ostatni turniej

z edycji Grand Prix SP 173 zaprasza-
my 7 lutego 2009 r. Do zobaczenia.

Teresa Osypiuk
Marta Drabarek,

Gra˝yna WiÊniewska 

W dniach 8–9 listopada 2008 r. sekcja
szermiercza Uczniowskiego Klubu
Sportowego „VICTOR” by∏a po raz
czwarty gospodarzem Ogólnopolskiego
Turnieju w Szabli o „Puchar Burmistrza
Dzielnicy Weso∏a m.st. Warszawy”.

Zawody odbywa∏y si´ w hali Zespo∏u
Szkó∏ nr 94 w dwóch kategoriach wie-
kowych. Wzi´∏o w nich udzia∏ po-
nad stu zawodników i zawodniczek
z dwunastu najlepszych polskich klu-
bów szablowych szkolàcych m∏odzie˝.
Dzi´ki wsparciu finansowemu dzielni-
cy i po raz czwarty sponsora – firmy
Winterhalter – Polska zawodnicy otrzy-
mali bardzo cenne nagrody. Dekoracj´
hali przygotowa∏a firma „¸apiƒscy”. 

Kategori´ ch∏opców do
lat 14 wygra∏ reprezentant
gospodarzy Miko∏aj Grzego-
rek, który aktualnie jest lide-
rem w klasyfikacji ogólno-
polskiej do lat 15.

Mamy nadziej´, ˝e ten
turniej przyczyni si´ do
popularyzacji szermierki
w naszej dzielnicy i po-
mo˝e naszym zawodni-
kom podnosiç na wy˝szy
poziom swoje umiej´t-
noÊci sportowe. Warto zaznaczyç,
˝e ju˝ dwóch naszych szablistów,
uczestników poprzednich edycji
turnieju, Adam S´czek i Micha∏

Tomasiak trafili do kadry narodowej
juniorów w szabli.

Poni˝ej podajemy I miejsca w turnieju:

Ch∏opcy kategoria do lat 12:
Maksymilian Pracz (AZS Poznaƒ) 

Ch∏opcy kategoria do lat 14
Miko∏aj Grzegorek (UKS Victor
Warszawa) 

Dziewcz´ta kategoria do lat 12
Aleksandra Kordas (IKS Bushido
Rybnik) 

Dziewcz´ta kategoria do lat 14
Blanka ˚àdziƒska (Dragon ¸ódê) 

Krzysztof Grzegorek

IV Turniej Szachowy Grand Prix SP 173

Na szable o „Puchar Burmistrza Dzielnicy
Weso∏a m.st. Warszawy”
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Pod koniec wrzeÊnia ubieg∏ego roku
ruszy∏a kolejna ju˝ XLII edycja War-
szawskiej Olimpiady M∏odzie˝y organi-
zowanej przez Szkolny Zwiàzek
Sportowy Warszawy i Wojewódz-
twa Mazowieckiego. Udzia∏ w niej
biorà uczniowie ze szkó∏ podsta-
wowych, gimnazjalnych i ponad-
podstawowych w ró˝nych dyscy-
plinach sportowych. Sà to mi´dzy
innymi: biegi prze∏ajowe, koszy-
kówka, pi∏ka no˝na, mini-siat-
kówka, ringo, lekka atletyka, p∏y-
wanie, gimnastyka czy tenis sto∏o-
wy. Pierwszym etapem wspó∏za-
wodnictwa sà eliminacje dzielni-
cowe. Zobaczmy, zatem jak prze-
biega∏a rywalizacja w naszych
dzielnicowych eliminacjach.

Zwyci´zcy poszczególnych za-
wodów reprezentujà dzielnic´
w warszawskich fina∏ach. Najlepsi
z najlepszych startujà na wiosn´
w Igrzyskach Mazowsza.

Reprezentanci Weso∏ej w roz-
grywki w∏o˝yli mnóstwo si∏, poka-
zali swój charakter, wol´ walki,
sportowego ducha, a wszystko to,
aby osiàgnàç jak najlepszy wynik. 

W rywalizacji szkó∏ podstawowych bar-
dzo wysokie, 2 miejsce w tenisie sto∏o-
wym zaj´∏a reprezentacja ch∏opców ze
szko∏y nr 173 w sk∏adzie Adam Kostrze-
wa, Rafa∏ Piasecki oraz Micha∏ Bara-

nowski. Na wyró˝nienie zas∏uguje rów-
nie˝ reprezentacja szko∏y nr 171 za zaj´-
cie 5 miejsca w unihokeju ch∏opców. Wy-

nik jest wart podkreÊlenia, poniewa˝ jesz-
cze nigdy w historii Weso∏ej ˝adna szko∏a
w tych rozgrywkach nie by∏a tak wysoko. 

W rywalizacji szkó∏ gimnazjalnych
doskona∏ym wynikiem popisa∏a si´ Ani-
ta Jarzyƒska ze szko∏y nr 119 zajmu-

jàc I miejsce w indywidualnych biegach
prze∏ajowych na dystansie 1000 m.
Godne podkreÊlenia jest równie˝ to, ˝e

reprezentacja ch∏opców z Gimnazjum
nr 119 zaj´∏a 5 miejsce w sztafetowych
biegach prze∏ajowych, w rozgrywkach
tenisa sto∏owego oraz 7–8 miejsce
w pi∏ce no˝nej. ˚eƒska reprezentacja
tej szko∏y nie chcia∏a byç gorsza i zo-

sta∏a sklasyfikowa-
na na 7–8 miejscu
w zawodach tenisa
sto∏owego.

W tym roku cze-
kajà nas kolejne
emocje zwiàzane
z zawodami War-
szawskiej Olim-
piady M∏odzie˝y.
OczywiÊcie liczy-
my na nast´pne
sukcesy naszych
reprezentantów
i godne reprezen-
towanie naszej
Dzielnicy.

Koordynator WOM
w Dzielnicy Weso∏a

m.st. Warszawy
¸ukasz Kaniewski

Mi´dzyszkolne rozgrywki sportowe
w roku szkolnym 2008/2009
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Nick Cave and
The Bad Seeds,

„Murder Ballads”

Zimowa pora nastàpi∏a
nieuchronnie. Temperatura
spad∏a do –20 stopni Cel-
cjusza, a woda wyla-
na z kubka spada na ziemi´

w postaci lodu. No dobrze, mo˝e nie jest tak êle,
ale tak czy inaczej przyszed∏ czas na p∏yt´
w mroênych klimatach. OczywiÊcie nie b´dzie to
krà˝ek z kol´dami. Wybra∏am p∏yt´ którà
po pierwsze – dosta∏am pod choink´ (to zdecy-
dowanie zimowy akcent), po drugie – na jej
ok∏adce znajduje si´ zimowy pejza˝, a po trzecie
i najwa˝niejsze – serca niektórych bohaterów
tekstów na pewno zosta∏y wyciosane z lodu.

Mowa o albumie „Murder Ballads” Nicka Ca-
ve’a i jego zespo∏u The Bad Seeds. Sam autor
mówi o niej jako o „wakacjach dla zespo∏u”. Je-
Êli to tylko wakacje, to bardzo udane. Do folko-
wo-rockowych klimatów Nick doda∏ opisy mor-
derstw – w których cz´sto sami zbrodniarze sà
narratorami.

Najpierw o muzyce – Nick, jak zawsze, tworzy
niesamowity, mroczny klimat przepojony momen-
tami szaleƒstwem i mi∏osnymi uniesieniami. Cza-
sami mo˝na us∏yszeç melancholi´, a nawet pozor-
nà radoÊç. Jak mówi sam tytu∏ ca∏oÊci wszystko
utrzymane jest w powolnej, balladowej konwencji,
chocia˝ niektóre utwory wy∏amujà si´ schematowi
(mocno zabarwione folkowym rockiem „The Cur-
se of Millhaven” czy te˝ zachaczajàce o gangster-
skie klimaty „Stagger Lee” albo bluesowe „Crow
Jane”). Najistotniejszym czynnikiem w ka˝dym
z 10 mini-dzie∏ jest wokal. G∏ównie chodzi oczywi-
Êcie o g∏´boki, nieco brudny, a przede wszystkim
niespotykany g∏os Nicka, jednak na p∏ycie pod-
Êpiewujà równie˝ ciekawi goÊcie – mi´dzy innymi
popowa Kylie Minouge oraz bardziej rockowa P. J.
Harvey. Ich kobiece tonacje doskonale prezentujà
si´ z barwà g∏osu Cave’a. W∏aÊciwie ca∏a p∏yta jest
muzycznie niemal mistrzowska, kompozycje za-
dziwiajà swoim z∏o˝eniem przy jednoczesnym
przyjemnym odbiorze i mog∏yby spokojnie staç
si´ evergreenami, jednak najbardziej znanym
utworem jest „Where the Wild Roses Grow” pusz-
czane w niemal ka˝dej stacji radiowej.

Przyszed∏ wi´c czas na dok∏adniejsze przyjrze-
nie si´ tekstom, czyli to co tygryski lubià najbar-
dziej (a przynajmniej te podobne do mnie). Oczy-
wiÊcie, jak zwykle, brak mi miejsca, aby napisaç
tyle ile bym chcia∏a, ale postaram si´ przynaj-
mniej ogólnie ujàç co znajduje si´ w warstwie tek-
stowej. S∏uchajàc przyjemnych balladek trudno
wyobraziç sobie, ˝e wÊród ich bohaterów znajdu-
jà si´ mi´dzy innymi: z∏y su****yn Stagger Lee
(który jest postacià autentycznà, a jego s∏awa by-
∏a opiewana ju˝ przez kilku muzyków), zabijajàcy
przez mrugni´cia okiem; romantyczny kochanek,

który w przyp∏ywie chorej ideologii
postanawia zabiç swojà lubà ka-
mieniem, jako ˝e wszystko co
pi´kne musi umrzeç (taki w∏aÊnie
tekst znajduje si´ w lubianym
„Where the

Wild Roses Grow”!); zazdro-
sna kobieta mordujàca ko-
chanka no˝em („Henry
Lee”); psychopatyczny mor-
derca wypisujàcy na Êcia-
nach krwià ofiar utwory lite-
rackie („Song of Joy”) czy te˝
moja ulubiona czternastolet-
nia dziewczynka wymordo-
wujàca pó∏ miasteczka
na ró˝ne sposoby – poprzez
podpalenie, zadêganie, odci´-
cie g∏owy, utopienie itp., a na koniec làdujàca
w miejscowym psychiatryku bez odrobiny poczu-
cia winy („The Curse of Millhaven”). Ponadto
ostatnia z wymienionych postaci jak mantr´ po-
wtarza zdania o religijnym zabarwieniu (w wol-
nym t∏umaczeniu – „wszystkie dzieci Boga muszà
umrzeç”). Ca∏oÊç zostaje zwieƒczona utworem
o pozornie optymistycznym zabarwieniu – „Death
Is Not the End”, którego g∏ównym przes∏aniem

jest jednak fakt, ˝e kiedy ˝ycie wydaje si´ byç
beznadziejne, nale˝y pami´taç, ˝e Êmierç to nie
koniec tej m´czarni, bo istnieje jescze ˝ycie
po Êmierci. Ten ostatni utwór jest dodatkowo naj-
bardziej optymistycznym ze wszystkich, jeÊli cho-

dzi o muzyk´ i tylko w nim nie
dochodzi do morderstwa (co
ciekawe liczba ofiar które sà
wymienione we wszystkich
utworach wynosi 64, czyli
Êrednia wynosi 5 na piosenk´).

Jak widaç – idealny album
na mroêne wieczory! Mimo
doÊç mrocznych tekstów po-
lecam go nie tylko zapalonym
reprezentatnom subkultury
gothów (którzy mogà zawieÊç
si´ muzycznie, w koƒcu balla-

dowo-rockowy folk to nie ich klimaty), ale
wszystkim, którzy cenià sobie ambitnà muzyk´
w po∏àczeniu z niesamowitymi g∏osami oraz cie-
kawymi tekstami. JeÊli jednak warstwa lirycz-
na za bardzo was odpycha najlepiej nie przeglà-
dajcie ksià˝eczki tekstowej – po prostu s∏uchaj-
cie muzycznego geniuszu.

Martyna Nowosielska

Qlturka

Zbrodnie bez kary

Od wielu lat, w ró˝nych cz´Êciach dzielnicy
Weso∏a w okresie Âwiat Bo˝ego Narodzenia, Ra-
da i Zarzàd Dzielnicy Weso∏a m.st. Warszawy or-
ganizuje Koncert Kol´d. 

W 2008 roku dla mieszkaƒców
Weso∏ej zaÊpiewa∏ kol´dy Mieczy-
s∏aw SzczeÊniak. Koncert odby∏
si´ 28 grudnia w KoÊciele Âwi´te-
go Hieronima przy ul. Rumianko-
wej 2 w Starej Mi∏osnej i spotka∏
si´ z ogromnym zainteresowa-
niem mieszkaƒców naszej dzielni-
cy. S∏uchacze t∏umnie przybyli
na wspólne kol´dowanie. Mieczy-
s∏aw SzczeÊniak zaÊpiewa∏ wiele

tradycyjnych kol´d w ciekawych aran˝acjach
m.in. „Gdy si´ Chrystus rodzi” i „Cicha noc”.
Sk∏ad chórku artysty stanowili Agnieszka Staj-
kowska – Goràczkowska oraz Jan Radwan.

Na instrumentach grali: bas – Tomasz Kaƒtoch,
gitara – Bartosz Jakubiec, perkusja – Rados∏aw
Maciƒski, instrumenty klawiszowe – Pawe∏

Zarecki. ˚ywio∏owy wyst´p artysty
i wspólne Êpiewanie z najm∏odszymi
uczestnikami koncertu tak podoba∏
si´ zebranej publicznoÊci, ˝e Mieczy-
s∏aw SzczeÊniak bisowa∏ jeszcze
przez 30 minut. 

Wspó∏organizatorami koncertu by∏
Ksiàdz Stanis∏aw Popis – Proboszcz
Parafii Âwi´tego Hieronima w Starej
Mi∏osnej oraz OÊrodek Kultury w Dziel-
nicy Weso∏a m.st. Warszawy.

Wydzia∏ OÊwiaty i Wychowania
dla Dzielnicy Weso∏a m.st. Warszawy

Fot. Izabela Antosiewicz

Mieczys∏aw SzczeÊniak
z kol´dà w Weso∏ej
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Jacek Milewski
„Dym si´ rozwiewa”

Prezentujàc Paƒ-
stwu kolejnà pozy-
cj´ z naszych zbio-
rów bibliotecznych
pozwol´ sobie zacy-
towaç s∏owa prof.
Waldemara Kuli-
gowskiego, antro-

pologa kulturowego UAM w Poznaniu:
„W polskiej literaturze Romowie byli
dotàd albo brudnymi ˝ebrakami, albo
uwodzili Êpiewem i taƒcem przy ogni-
sku. Ksià˝ka Jacka Milewskiego jest
bez wàtpienia prze∏omowa, gdy˝ poka-
zuje Romów zupe∏nie inaczej: jako
uczestników tej samej „naszej” co-
dziennoÊci – przed telewizorem, ekra-
nem komputera, w szkole i w szpitalu.
To opowieÊç o sàsiadach, a nie o ob-

cych. A swoich sàsiadów znaç wypada.
Dlatego goràco zach´cam do lektury”.

CoÊ innego, ma∏o lub w ogóle nie-
znanego, ale bardzo interesujàcego.

Równie˝ polecam
Iza Zych

***

Literatura pi´kna dla doros∏ych:
1.Milewski J. – Dym si´ rozwiewa
2.La Plante L. – Czerwona Dalia
3.Richmond M. – Rok we mgle
4.Kaliciƒska M. – Mi∏oÊç nad rozlewi-

skiem
5.Koontz D. R. – Niezniszczalny
6.Archer J. – Wi´zieƒ urodzenia
7.Fielding J. – Zabójcze pi´kno

Literatura dla dzieci i m∏odzie˝y:
1.Praca zbiorowa – Indianie: wyprawa

na Dziki Zachód

2.Butenko B. – Krulewna Ânie˝ka: mi-
∏y zbiorek 4 (s∏ownie: czterech) no-
wych-nienowych, niezbyt umoralnia-
jàcych bajeczek: myÊliwskiej, obuwni-
czej w´drownickiej i domyÊlnej- nie-
domyÊlnej!

3.Szelburg-Zarembina E. – Idzie Niebo
i inne wiersze

4.Marvell P. – Alicja z Krainy Kakadu
5.Gutowska-Adamczyk M. – 13. Po-

przeczna

Literatura popularnonaukowa:
1.Praca zbiorowa – Najnowsza historia

Êwiata 1945-1963 t. 1-3
2.Herrenknecht R. – Proste robótki na

drutach
3.Stuhr J. – Stuhrowie: historie rodzinne
4.Koele K. – Czy wiesz, co jesz: porad-

ni Êwiadomego konsumenta
5.Zbierski H. – Historia literatury an-

gielskiej
6.Grün A. – Sakramenty

Iza Zych

Kàcik bibliofila

Brukselski ˝ar-
gon unijny jest cz´-
sto niezrozumia∏y
dla wielu obywateli
a nawet dziennika-
rzy nie specjalizujà-
cych si´ w tematyce
unijnej. Euromowa
zawiera podstawo-

we terminy, zwroty i okreÊlenia b´dàce
tzw. europejskà nowomowà u˝ywanà
na wi´kszoÊci konferencji, spotkaƒ
i rozmów w Parlamencie Europejskim.
Jest s∏ownikiem terminologii Unii Eu-
ropejskiej w wersji angielsko-polskiej
i polsko-angielskiej.

Anna Lipiƒska

NowoÊci wydawnictwa PERT Mieszkaƒcy Weso∏ej i okolic, zaintereso-
wani kupnem ksià˝ek za poÊrednictwem
strony internetowej wydawnictwa:

wwwwww..wwyyddaawwnniiccttwwooppeerrtt..ppll
po dokonaniu wp∏aty na konto (bez
uiszczania op∏aty za przesy∏k´) mogà je
odebraç w siedzibie firmy SSAAPPII  ––  uulliiccaa
GGooÊÊcciinniieecc 1144,,  WWeessoo∏∏aa.
Istnieje równie˝ mo˝liwoÊç zakupu ksià-
˝ek bezpoÊrednio w siedzibie firmy SAPI.

Wspó∏czesny ewangelizator
Jose Prado Flores powiedzia∏:
„jeÊli wiarà si´ nie ˝yje to
nie jest to wiara; wiarà albo
si´ ˝yje, albo si´ jà traci”,
a religia ma sens o tyle,
o ile jest wyrazem wiary!
• Na ile ju˝ dziÊ potrafisz tak

ufaç Panu Jezusowi? 
• Ile jest myÊli i uczuç w twoim spotykaniu si´

z Bogiem w Jego S∏owie i na modlitwie? 
• Czy chcesz o˝ywiç swojà relacj´ z Bogiem ˝y-

wym przez wielkoduszne otwarcie serca
na tchnienie Jego ¸aski? 
JJeeÊÊllii  cchhcceesszz……  ttoo  rraazzeemm  rruusszzaajjmmyy  ww ddrroogg´́!!
Do wzi´cia udzia∏u w Seminarium Odnowy Wia-

ry zapraszamy wszystkie osoby doros∏e (ukoƒczo-
ne 18 lat), które pragnà pog∏´biç swoje ˝ycie du-
chowe, odnowiç relacj´ z Bogiem, rozpoznaç
w sobie dary Ducha Âwi´tego i odkryç pi´kno mo-
dlitwy z Pismem Âwi´tym. Poprowadzà je w Starej
Mi∏oÊnie osoby Êwieckie z Rejonowej Diakonii

Ewangelizacji Ruchu Âwiat∏o-˚ycie wraz z ksi´-
dzem Piotrem G∏ówkà. 

SSppoottkkaanniiaa  ooddbbyywwaajjàà  ssii´́  oodd 1144  lluutteeggoo  ddoo 2255
kkwwiieettnniiaa  pprrzzeezz  ddzziieessii´́çç  kkoolleejjnnyycchh  ssoobbóótt,,  ww  ggooddzz..
1188::4455--2211::0000..

MMiieejjssccee:: Stara Mi∏osna, kaplica parafii Âw. Hie-
ronima przy ul. Rumiankowej 2/4. 

Zg∏oszenia przyjmuje Grzegorz Czajka, e-mailowo:
gczajka@op.pl lub tel. 022 773 83 94.

Czym jest Seminarium Odnowy Wiary?
To forma rekolekcji w „domu” przeznaczonych

dla osób doros∏ych (18 lat lub wi´cej). Cotygo-
dniowe spotkania b´dà obejmowaç wspólnà modli-
tw´, konferencj´ i prac´ w ma∏ych grupach. Dope∏-
nieniem b´dzie codzienna indywidualna modlitwa
z Pismem Âwi´tym, którà podejmuje ka˝dy uczest-
nik Seminarium. Ca∏oÊç wieƒczy modlitwa o przy-
j´cie darów Ducha Âwi´tego. Do Seminarium nie
mo˝na do∏àczyç póêniej i trzeba braç udzia∏
od pierwszego spotkania. Seminarium jest dla
wszystkich ochrzczonych. Ma∏˝eƒstwa nie muszà

braç udzia∏u razem, choç tak by∏oby najlepiej!
Ka˝dy tydzieƒ ma okreÊlony temat, zwiàzany

z najwa˝niejszymi kwestiami dotyczàcymi ˝ycia du-
chowego (m. in. problem rozeznawania duchowego,
przebaczenia i uzdrowienia, dzia∏ania Ducha Âw.,
grzechu i nawrócenia, osobistej relacji z Bogiem). 

Plan naszego Seminarium jest nast´pujàcy:
14 lutego – Konferencja 1 Powróciç do êróde∏ mo-

dlitwy
21 lutego – Konferencja 2 Prawdziwy obraz Boga
28 lutego – Konferencja 3 Powrót z grzechu do wol-

noÊci
7 marca – Konferencja 4 Uzdrowienie w mocy Jezusa
14 marca – Konferencja 5 Rozeznawanie duchowe
21 marca – Konferencja 6 Zawierzyç Jezusowi
28 marca – Konferencja 7 Obdarowanie w Duchu Âw.
4 kwietnia – Konferencja 8 Chodziç w Duchu Âwi´tym
18 kwietnia – Konferencja 9 ̊ yç z Maryjà w Duchu Âw.
25 kwietnia – Konferencja 10 KoÊció∏ jako wspólnota

Wi´cej informacji: www.centrumduchowo-
sci.pl/sow.php

Zapraszamy!
Iza Antosiewicz

Seminarium Odnowy Wiary
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Przyjęcia
Okolicznościowe

ul. Szosa Lubelska 20 
05-077 Warszawa-Wesoła
tel. 508 12 88 92 
lub 022 612 93 98
www.wesele.waw.pl

MORFEUSZMORFEUSZ

SOLARIUM ZULUS
W naszej ofercie znajdziecie Paƒstwo 

3 urzàdzenia opalajàce najwy˝szej klasy
renomowanych firm Êwiatowych

Serdecznie Zapraszamy
pn.–pt. 10–20, sobota 11–16

tel. +48 600 133 333
ul. Jana Paw∏a II 23 lok. C1 

06-077 Warszawa Weso∏a
(obok poczty i przychodni)

1. ¸ó˝ko ERGOLINE 600 z klimatyzacjà i nag∏oÊnieniem
posiadajàce lampy podwójnie bràzujàce.

2. ¸ó˝ko SOLTRON 600 z klimatyzacjà i nag∏oÊnieniem,
posiadajàce dwukolorowe, które oprócz lepszego opalania
nóg dodatkowo stymulujà przemian´ materii, poprawiajà
ukrwienie i pobudzajà profiilaktyk´ antycelulitowà.

3. TUBA (∏ó˝ko stojàce) posiadajàce 180 watowe lampy
z efektem bràzujàcym.

– W sprzeda˝y kosmetyki przed i po opalaniu
– Kàcik dla dzieci
– Karnety, karty sta∏ego klienta, promocje

promocja
ZBIERAJ PUNKTY – ODBIERAJ

NAGRODY
1 min. = 1 pkt.

Ka˝dy ma-
luch, którego
zdj´cie publi-
kujemy, otrzy-

muje drobny
upominek od

naszego sponsora
– sklepu Baby Boom.

Upominki sà do odbioru
w sklepie. Nieposiadajàcym portretu nowo-
narodzonego maleƒstwa nasz kolejny
sponsor, firma Foto-OSKAR takie zdj´cie
wykona za darmo! Zdj´cie uka˝e si´ w na-
szej rubryce, a rodzice otrzymajà odbitk´
10x15 cm. Wykonane w∏asnor´cznie zdj´cia
mo˝na zostawiç w sklepie Baby Boom –
ul. Jana Paw∏a II (róg Diamentowej). Wer-
sj´ elektronicznà mo˝na przes∏aç na adres:
wiadomosci.sasiedzkie@najcomp.com.pl
(zdj´cie musi byç zeskanowane conajmniej
na wymiar 4x5 cm i rozdzielczoÊç 300 dpi).
Zg∏oszenia do najbli˝szego numeru przyj-
mujemy do 12 lutego 2009 r. 

Witajcie
wÊród 

nas

Witajcie
wÊród 

nas

Zapraszamy wszystkich rodziców najm∏odszych
mieszkaƒców Weso∏ej. Zrobicie pi´knà pamiàtk´ swoje-
mu dziecku!



Czy wiecie jak wzniesiono krzy˝
na Giewoncie? Ile ma metrów i z czego
jest zbudowany? Czy wiecie co to jest li-

twor i jak rozpoznaç prawdziwego oscyp-
ka? O tym i o innych ciekawostkach do-
wiedzieliÊmy si´ w czasie weekendowego
wyjazdu Stowarzyszenia Sàsiedzkiego
Stara Mi∏osna do Poronina, w czasie
spotkania z J´drkiem – góralem, w tra-
dycyjnym stroju, w spodniach z dwoma
rozporkami. Dzieci do dziÊ nie dowie-
dzia∏y si´ po co sà dwa rozporki… Nie
by∏a to jedyna atrakcja naszego wyjazdu. 

Choç mróz, choç wiatr, wieczorem,
po kolacji, dzielnie poszliÊmy na ogni-
sko. Jak si´ okaza∏o wcale nie by∏o tak
zimno – ogieƒ, kie∏baski i przepysz-
na cytrynówka sprawi∏y, ˝e ka˝dy zapo-
mnia∏ o ch∏odzie.

W tak mi∏ej atmosferze, nie tylko
przy ognisku, minà∏ nam ca∏y wyjazd.
Tylko czemu taki krótki? Niestety,
przyjemnoÊç jazdy na nartach wià˝e si´
z d∏ugà podró˝à. Ale… Jazda z Panem
Markiem, naszym kierowcà, to sama
przyjemnoÊç i podró˝ min´∏a szybciej
ni˝ si´ spodziewaliÊmy. Nasze obawy

dotyczàce warunków narciarskich
znikn´∏y od razu po przyjeêdzie – Ênieg
by∏ i wyciàgi chodzi∏y. Pensjonat spe∏-

nia∏ ca∏kowicie nasze oczeki-
wania, a okoliczna architek-
tura nie pozwala∏a mieç wàt-
pliwoÊci, ˝e znaleêliÊmy si´
w Tatrach. Pokoje by∏y przy-
tulne, a jadalnia przeros∏a
nasze oczekiwania. Âciany
z balów, kominek poÊrodku,
niepowtarzalna zastawa –
niech ˝a∏uje ten, kogo zabra-
k∏o z nami.

Rano oczywiÊcie na narty.
Na miejsce naszego narciar-
skiego szaleƒstwa wybrali-
Êmy Bia∏k´ Tatrzaƒskà – Ko-
telnica by∏a najlepiej przygo-

towanym terenem, a wyciàgów tyle, jak
ma∏o gdzie w naszych polskich górach.
Zarówno poczàtkujàcy
narciarze mogli spróbo-
waç swoich si∏ na ∏atwiej-
szym stoku, ale i Ci, pra-
gnàcy wra˝eƒ, tak˝e zna-
leêli miejsce dla siebie.
OczywiÊcie nie mo˝-
na zapomnieç o knajp-

kach na stoku
– ci´˝ko by∏o si´
z d e c y d o w a ç ,
do której zajÊç
na sma˝onego
oscypka z ˝ura-
winà, kwaÊnic´
czy grzane piwo.

Po nartach zas∏u˝yliÊmy
na odpoczynek. Ch´tni wyru-
szyli t∏umnie na basen – nowo

otwarty Aquapark w Bukowinie Ta-
trzaƒskiej. Jeden z najnowoczeÊniej-
szych w Europie – jak napisano w in-

ternecie. Choç, jak si´ okaza∏o, nie
wszystkie atrakcje zosta∏y otwarte, my-
Êl´, ˝e i tak warto by∏o. Bo kto mia∏
okazj´ przekonaç si´ na w∏asnej skó-

rze, jak naprawd´ jest w basenach ter-
malnych, gdzie woda goràca, a na dwo-
rze mróz? Albo skorzystaç z tzw. „bul-

gotnika” – gdzie chodzàc
w ko∏o, bàbelki masowa∏y
po kolei ka˝dà cz´Êç cia∏a?
Z takich, i wielu innych
atrakcji, mo˝na skorzystaç
tylko w Bukowinie. Gwa-
rantowana zabawa, nie tylko
dla dzieci!

Tym, których z nami nie
by∏o, pozostaje mieç nadzie-
j´, ˝e w przysz∏ym sezonie
pogoda tak˝e dopisze i takie
wyjazdy nadal b´dà si´ od-
bywa∏y!

Do zobaczenia na nast´p-
nym wyjeêdzie!

Katarzyna Lato
Fot. Anna Lato

Weekend narciarski w Poroninie
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9 grudnia w SP 171 mia∏o miejsce
uroczyste podsumowanie Mi´dzysz-
kolnego Konkursu Plastycznego „Cho-
inka” dla uczniów ze szkó∏ w Dzielnicy
Weso∏a. Konkurs zosta∏ przygotowany
przez panie Ew´ Kacprzak i Bogumi∏´
Jaroch. Udzia∏ w konkursie wzi´∏y
Szko∏y Podstawowe nr 171, 173, 174.
Konkurs cieszy∏ si´ ogromnym zainte-
resowaniem, ∏àcznie udzia∏ wzi´∏o 70
uczniów z klas 0–III. Wszystkie prace
by∏y niezwykle pi´kne i pomys∏owe.
Zaskakiwa∏y oryginalnoÊcià, ró˝norod-
noÊcià technik, zastosowanych mate-
ria∏ów oraz sposobów wykonania.
Âwiadczy o tym du˝a iloÊç przyznanych
nagród i wyró˝nieƒ. 

UroczystoÊç naszà zaszczyci∏ pan
burmistrz Marian Mahor, który wr´-
cza∏ nagrody laureatom wraz z dyrek-

tor SP 171 panià Bogumi∏à Banasiak
– Kowalik. Prace wraz z ˝yczeniami
Êwiàtecznymi zosta∏y przekazane do:

Biura Edukacji, Urz´du Dzielnicy We-
so∏a m.st. Warszawy, seniorów z Gniaz-
da Rodzinnego. 

Pi´kne prace
uczniów z naszej
dzielnicy niezbi-
cie Êwiadczà o ich
zdolnoÊciach pla-
stycznych.

N a s t ´ p n e g o
dnia – 10 grudnia
sala gimnastycz-
na w SP 171 za-
mieni∏a si´ w sal´
teatralnà za spra-
wà wychowaw-
czyƒ klas IIa i IIb
p. Ewy Kacprzak
i p. Bogumi∏y Ja-
roch. Uczniowie klas IIa i IIb pod kie-

rownictwem swoich wycho-
wawczyƒ wystawili przed-
stawienie pt.” Kopciuszek”
wed∏ug Jana Brzechwy. 

Mali aktorzy z wielkim
zapa∏em i przej´ciem od-
grywali swoje role przed
t∏umnie zgromadzonymi,
mi∏ymi goÊçmi z przedszko-
la „Pod D´bami”, delegacji
uczniów ze szko∏y przy ul.
Weterynaryjnej, kolegami
z klas 0–III, nauczycielami
oraz rodzicami. 

Spektakl, sàdzàc po ogromie braw,
bardzo spodoba∏ si´ widzom. Po przed-
stawieniu uczniowie i ich wychowaw-

czynie us∏yszeli gratulacje od zast´pcy
dyrektora szko∏y pani Beaty Bielskiej
– Karwot, goÊci oraz rodziców.

Zaproszeni goÊcie z przedszkola i ze
szko∏y przy ul. Weterynaryjnej wraz
z wychowawcami otrzymali ˝yczenia
Êwiàteczne od pani dyrektor wraz
z choinkami z konkursu plastycznego. 

Przygotowanie takiego przedstawie-
nia by∏o ogromnym przedsi´wzi´ciem,
które wymaga∏o du˝ego zaanga˝owa-
nia ze strony dzieci, wychowawczyƒ
oraz rodziców, którzy przygotowali
pi´kne stroje. Mali artyÊci wykazali si´
talentami aktorskimi i tanecznymi.
Na pewno w ich pami´ci zostanà mi∏e
i niezatarte wspomnienia ze szkolnego
spektaklu.

Bogumi∏a Jaroch
Ewa Kacprzak

Foto: Maciej Feldo

Mi´dzyszkolny Konkurs „Choinka” oraz przedstawienie

teatralne pt. „Kopciuszek” w SP 171

Jak co roku pod-
opieczni Gra˝yny
Bany ze szko∏y
Spo∏ecznej im.
Emanuela Bu∏ha-
ka oraz z OÊrodka
Kultury w Weso∏ej
przygotowali pra-
ce na Ogólnopol-
ski konkurs pla-
styczny pt. „Pocz-
tówka do Âwi´te-
go Miko∏aja”. W tegorocznej edycji
konkursu wzi´∏o udzia∏ ponad 3500
prac z ca∏ej Polski. Jury w sk∏adzie: Ja-

dwiga Koƒca, Ka-
rolina Kuczmi-
rowska, Bogus∏aw
Kujawa obrado-
wali kilka dni.
Laureatami z na-
szej dzielnicy sà:
Marcel Zamroch
(lat 7) – II miej-
sce, Antoni Mor-
des (lat 7) –
III miejsce, Kac-

per Karaban (lat 9) – III miejsce. Wy-
ro˝nienia otrzymali: Krystyna K´dzio-
ra (lat 7), Pola Bany (lat 9), Szymon

Macià˝ek (lat 7), Jakub Dmochowski
(lat 7). Wszystkim nagrodzonym dzie-
ciom gratulujemy.

Karolina Jasiƒska

Âwiàteczne zwyci´stwa

Praca Kuby Dmochowskiego

Praca Poli Bany
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W tym roku dane mi by∏o obejrzeç trzy
inscenizacje jase∏ek, w jednych zagra∏am
pastuszka nr 5. Najbardziej podoba∏o mi
si´ przedstawienie, na które zaprosi∏a
mnie dyrekcja szko∏y podstawowej nr 173.
Jase∏ka przygotowali dla uczniów nauczy-
ciele. Scenariusz oparty na motywie od-
wiedzajàcych Âwi´te Dzieciàtko postaci
z bajek i kreskówek pozwoli∏ gronu na-
uczycielskiemu wcieliç si´ w postaci bo-
haterów charakterystycznych. Pani wice-
dyrektor jako Sierotka Marysia z gàskà, czy
polonista jako Pinokio, a mo˝e nauczy-
cielka nauczania poczàtkowego jako
Pszczó∏ka Maja czy siostra katechetka ja-

ko Smerfetka – te kreacje nie zostanà zapomniane
do koƒca ˝ycia. Oglàda∏am to widowisko z niekrywa-
nym wzruszeniem. Ja, absolwentka szkó∏ socjali-

stycznych, gdzie nikomu do g∏owy nie
przysz∏o, by dostojne grono pedagogiczne
„zni˝a∏o” si´ do maluczkich. Wszyscy ba-
wiliÊmy si´ wybornie – i aktorzy i dziecia-
ki i goÊcie…powiem wi´cej, z tej zabawy
p∏yn´∏a te˝ nauka, nie tylko pochodzàca
z màdrych tekstów. Dla mnie, to znak, ˝e
grono pedagogiczne chce zrobiç coÊ po-
nad ramowy plan zaj´ç, a to z kolei jest
dowodem, ˝e nasze dzieci sà w dobrych
r´kach, r´kach nauczycieli z powo∏aniem.
Dzi´kuj´ za chwile wzruszenia.

Izabela Antosiewicz
Zdj´cia - archiwum szkolne

Jase∏ka inne ni˝ zwykle

„Szlachetna Paczka” ju˝ za nami. Po raz kolejny
zobowiàzaliÊmy si´ pomóc tym, którzy znaleêli si´
w trudnej sytuacji ˝yciowej. I kolejny raz uda∏o nam
si´ odnieÊç sukces. Bo, czy˝ zgromadzenie nieba-
gatelnej liczby 124 paczek, 2 dywanów, biurka, ku-
chenki mikrofalowej i drukarki nie jest sukcesem?

Z ogromnà satysfakcjà zawieêliÊmy przygotowane
podarunki do magazynu przy ulicy Zàbkowskiej, skàd
pow´drowa∏y one do potrzebujàcych. WÊród zgroma-
dzonych pakunków prezentowa∏y si´ znakomicie –
zapakowane w kolorowy Êwiàteczny papier, z kokarda-
mi i osobistymi ozdobami uczniów w postaci anio∏-
ków i gwiazdek. Wszak mia∏y byç Êwiàtecznym pre-
zentem, na który czeka∏y przede wszystkim dzieci.

Przyznaj´, ˝e w tym roku w czasie trwania akcji
pojawi∏o si´ troch´ wàtpliwoÊci. Czy, aby warto braç
w niej udzia∏? Czy poradzimy sobie z paczkami
dla 24 rodzin? Mo˝e to wszystko, co robimy tak na-
prawd´ nie ma sensu?

NiepewnoÊç mojà rozwia∏a niespodziewana wizy-
ta u jednej z obdarowanych przez nas rodzin. By∏am
przera˝ona miejscem, które odwiedzi∏am! XXI wiek,
stolica paƒstwa europejskiego i taka straszna bieda!

Podarunki przyj´∏a od nas starsza kobieta oraz trójka
ma∏ych dzieciaczków, które z wielkà radoÊcià dêwi-
ga∏y paczki po trzeszczàcych schodach praskiej ka-
mienicy. Ze ∏zami w oczach wszyscy bardzo dzi´ko-
wali darczyƒcom za okazane serce. By∏a to bardzo
wzruszajàca scena, która utwierdzi∏a mnie w tym, ˝e
to, co robimy ma sens. 

I wtedy pomyÊla∏am, ˝e ta wizyta mia∏a mnie
o czymÊ przekonaç. Dlaczego szansa odwiedzenia
jednej z rodzin pojawi∏a si´ w∏aÊnie wtedy, gdy
w moim sercu k∏´bi∏o si´ tyle wàtpliwoÊci? Mo˝e
po to, aby pozbyç si´ ich i zaanga˝owaç si´ w to
dzia∏anie jeszcze bardziej i mocniej?!

Przedsi´wzi´cie „SZLACHETNA PACZKA” anga-
˝uje wielu ludzi dobrego serca i dopóki b´dà ch´tni
w naszej szkole do tego typu dzia∏aƒ, dopóty b´-
dziemy zwieraç szyki i dzia∏aç ze zdwojonà si∏à.
Dzia∏aç, choçby po to, aby udowodniç, ˝e uczenie
dzieci dzielenia si´ z innymi, to wcale nie ˝ebrac-
two, a realizacja jednej z potrzeb cz∏owieka- potrze-
by wra˝liwoÊci i otwartoÊci na krzywd´ innych.

Najwi´ksze s∏owa podzi´kowania nale˝à si´
wszystkim uczniom, którzy otworzyli swoje serca

na bied´ innych oraz ich rodzicom, bez których tak
naprawd´ ta akcja nie powiod∏aby si´. Chyl´ czo∏a
przed zaanga˝owanymi w to dzia∏anie nauczyciela-
mi, którzy poÊwi´cali swój czas i dzielnie wspierali
swoich wychowanków.

Bardzo dzi´kuj´ wszystkim wolontariuszom, któ-
rzy tak ochoczo pomagali w noszeniu paczek, rodzi-
com, którzy do ostatniej chwili je przynosili. Ser-
deczne dzi´kuj´ kieruj´ do pana Ireneusza Wawrzy-
niaka oraz firmy meblowej „ABAR DESIGN” za po-
moc w transporcie. 

Wbrew wszelkim przeciwnoÊciom do zobaczenia
za rok.

Majka Delura
koordynator akcji „Szlachetna paczka”

w SP nr 173

Refleksje po zakoƒczeniu akcji
„Szlachetna Paczka” w SP 173

Grudzieƒ to w naszych szko∏ach miesiàc wyjàtko-
wy… Gdy tylko przekroczy si´ próg, czuç zapach
Êwiàt. Ka˝dego dnia inna klasa piecze pierniki
– ciastka, bez których aromatu wielu nie wyobra˝a
sobie Bo˝ego Narodzenia. Pieczenie pierników to
Êwietna okazja do tego, ˝eby w troch´ inny sposób
pobyç razem, pogadaç, pomóc sobie nawzajem,
dogadaç si´ wczeÊniej, kto przynosi stolnic´, kto fo-
remki, a kto lukier do ozdoby ciastek…To czas, ˝e-
by zachwyciç si´ megapiernikiem w kszta∏cie me-
gachoinki kolegi… No i oczywiÊcie niepowtarzal-
na okazja, ˝eby zobaczyç pana Czarka w fartuchu
w wielkie truskawki (a mo˝e mi si´ wydawa∏o ;-) ). 

To nasze wspólne pieczenie trwa a˝ do Wigilii,
a w∏aÊciwie dwóch Wigilii, no bo przecie˝ uczymy
si´ w dwóch budynkach i ze wzgl´dów organi-

zacyjnych nie bylibyÊmy w stanie zmieÊciç si´
w jednym miejscu.

W tym roku spotkanie wigilijne w gimnazjum i li-
ceum odby∏o si´ w czwartek wieczorem. Pierwsza jego
cz´Êç by∏a bardzo nastrojowa. Na tle dekoracji przygo-
towanych przez panià Ma∏gosi´ Minchberg uczniowie
i nauczyciele czytali fragmenty Pisma Âwi´tego oraz
kazaƒ ojców KoÊcio∏a dotyczàce narodzenia Chrystusa.
Póêniej nastàpi∏y ˝yczenia, które by∏y preludium d∏u-
gich rozmów „kuluarowych”… A by∏o z kim i o czym
rozmawiaç! Tego dnia na spotkanie wigilijne przyby∏o
niezwykle liczne grono naszych absolwentów. Niektó-
rych uczniów nie widzia∏am zaledwie kilka miesi´cy,
ale byli i tacy, którzy ukoƒczyli naszà szko∏´ wiele lat
temu, zmienili si´ fizycznie, ale jak widaç nadal majà
ochot´ spotykaç si´ ze swoimi starymi nauczycielami

i m∏odszymi kolegami. By∏y wspomnienia (A pami´-
tasz, jak w trzeciej klasie…), opowieÊci, czym teraz si´
zajmujà, co chcà robiç w przysz∏oÊci. 

By∏a to chyba jedna z najsympatyczniejszych wi-
gilii, jakie prze˝y∏am w tej szkole… W ka˝dym ra-
zie do domu wróci∏am bardzo póêno.

A rano trzeba by∏o wstaç, poniewa˝ o 10.00 odby-
wa∏o si´ spotkanie wigilijne w szkole podstawowej.
By∏y jase∏ka, koncert kol´d, b∏ogos∏awieƒstwo ksi´dza
proboszcza, ˝yczenia… A wszystko to na tle przepi´k-
nej dekoracji wymyÊlonej i wykonanej (oczywiÊcie
przy wspó∏udziale dzieci) przez panià Gra˝yn´ Bany. 

Wspólna Wigilia to na pewno tradycja naszej szko-
∏y, czas wyjàtkowy, ale my przecie˝ lubimy byç ze so-
bà tak˝e w dni powszednie… I tego „lubienia” ˝ycz´
ka˝demu na ten Nowy Rok.

Agata G∏asek-Mo˝d˝onek
(nie tylko postronny obserwator) 

W ten magiczny czas…
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Nasze osiedle obfituje w niezwykle cenne dobro
– to las. Poniewa˝ jest ostojà dzikiej zwierzyny i bo-
gactwem roÊlinnoÊci, bardzo cz´sto w odwiedziny
owego przybytku przyrody udajà si´ goÊcinnie: pies,
posiadacz psa oraz biegacz. I jak to na filmie bywa,
spotykajà si´. Bardzo ciekawi mnie, o czym w chwi-
li takiego spotkania ka˝dy z nich zaczyna myÊleç.
Mamy karnawa∏, wi´c przy tej okazji spróbuj´ wcie-
liç si´ w wybrane postacie a nast´pnie odgadnàç,
skàd biorà si´ takie a nie inne zachowania.

Do widoku biegaczy na ulicach i Êcie˝kach le-
Ênych ju˝ si´ przyzwyczailiÊmy, jednak dziesi´ç czy
dwadzieÊcia, lat temu szybko biegnàcà i dziwnie
ubranà osob´ Êmia∏o mo˝na by∏o okreÊliç mianem
„z∏odziej” bàdê „wariat”. Wiadomo, skoro ucieka to
albo g∏upi albo coÊ ukrad∏. W mi´dzyczasie poziom
naszej ÊwiadomoÊci wzrós∏, jednak pies, z natury
pochodzenia istota drapie˝na, instynktownie zainte-
resuje si´ takim niezwyk∏ym obiektem. Zwierz´ nie
rozumie pewnych zachowaƒ, które nam ludziom wy-
dajà si´ zupe∏nie normalne. Sàdzimy, ˝e psiak po-
winien doskonale zdawaç sobie spraw´, ˝e taki
szybko wymachujàcy r´kami i nogami cz∏owiek je-
dynie relaksuje si´ albo pracuje nad swojà kondy-
cjà. Tymczasem psi umys∏, je˝eli na serio zaintere-
suje si´ biegaczem, mo˝e przydzieliç go do jednej
z kategorii: napastnik, ofiara lub… partner do zaba-
wy. Ma to oczywiÊcie swoje konsekwencje.

Z punktu widzenia biegacza sprawa jest prosta:
przychodzi on do lasu przebiec si´ po Êcie˝kach,
bezkolizyjnie i bez interesowania si´ ani psem ani
jego panem. Trening czyni mistrza, dlatego wiele
truchtajàcych osób podczas leÊnej wizyty ma
do zrealizowania konkretne, nierzadko trudne zada-
nia; na przyk∏ad bieg z du˝à i niezmiennà pr´dkoÊcià
– bez spowolnieƒ i zatrzymaƒ. Tymczasem bach!
Na drog´ majestatycznie wkracza psisko. Je˝eli pies
nie jest na uwi´zi lub nie zostaje w por´ przytrzyma-
ny przez swojego opiekuna, od tego momentu za-
chodzà zdarzenia przeró˝ne. Poni˝ej przyk∏ady,
wzi´te z ˝ycia w∏asnego lub innych biegaczy:

• Pies zaczyna plàtaç si´ ko∏o nóg, próbujàc ob-
wàchiwania. Aby nie doprowadziç do wypadku bie-
gacz musi przerwaç trening – znacznie zwolniç lub
zupe∏nie zatrzymaç si´, a nast´pnie poczekaç a˝ po-
dejdzie w∏aÊciciel i z∏apie swego pupila.

• Biegacz o masie blisko 100 kg majàcy „na liczni-
ku” 15 km/h lub wi´cej (dla porównania – spaceruje-

my zwykle z pr´dkoÊcià trzy-, a nawet czterokrotnie
mniejszà) wpada na czworonoga, który w ostatniej
chwili znalaz∏ si´ na kursie kolizyjnym. Zarówno zwie-
rz´ jak i biegnàcy doznajà powa˝nych z∏amaƒ. Czy w∏a-
Êciciel przypuszcza∏, ̋ e jego hasajàca luzem psina mo-
˝e zostaç uderzona z impetem przez biegnàcà osob´?

• Pies, niespodziewanie dla nikogo, zw∏aszcza
w∏aÊciciela, rzuca si´ na biegacza i powala go gry-
zàc. O efektach mo˝na czasami przeczytaç w gaze-
tach, wi´c komentarz tu zb´dny.

• W ramach urozmaicenia sobie rutynowych zaj´ç,
psiak korzysta z niecodziennej okazji i zaczyna k∏us
przy nodze biegacza. Zawsze pos∏uszny, przy takiej
gratce za nic ma nawo∏ywania swojego pana. Urwis
bawi si´ w najlepsze, a wo∏ajàcy g∏os ginie hen za ple-
cami. Nici z treningu – biegacz zmuszony jest zrobiç
w ty∏ zwrot i rozpoczàç poszukiwania opiekuna.

• Pies gwa∏townie doskakuje do biegacza, który
w obronie w∏asnej wyciàga gaz pieprzowy i kierujàc
w nos zwierz´cia obezw∏adnia go. W∏aÊciciel, który
nie dopilnowa∏ pupila, jest zbulwersowany zacho-
waniem biegacza, ten jest zdenerwowany, a bogu
ducha winna psina przez jakiÊ czas cierpi.

• Szczeniak figlarnie podlatuje do nogi. Chwyta
za nogawk´ z´bami, albo – z radoÊci – ∏apà. Pazu-
rem niszczy drogie biegowe ubranie. W∏aÊciciel
podsumowuje incydent: „On tylko chcia∏ si´ poba-
wiç…”, a w wersji, przy której r´ce opadajà i w ogó-
le wszystko: „Po co pan tak biega?”…

Drodzy opiekunowie czworonogów! 
Ile˝ to razy w dobrej intencji by∏em pokrzepiany

„prosz´ si´ nie baç”.
S´k w tym, ˝e bioràc
pod uwag´ mnogoÊç
i ró˝norodnoÊç sytuacji
„proÊby” tej po prostu
nie da si´ ot tak spe∏niç.
Teoretycznie i ja biegnàc
jestem niebezpieczny,
powinienem wi´c krzy-
czeç „Prosz´ si´ nie
baç. Nie poturbuj´ go”.
W efekcie zapewnienia
takie nie czynià ˝ycia
spokojniejszym – ani
w∏aÊcicieli, ani biega-
czy, ani nawet nieÊwia-
domych psów. Nie chc´

cytowaç przepisów i rozpisywaç si´ o tym, ˝e prowa-
dzenie psa na uwi´zi (a w przypadku ras uznanych
za agresywne – dodatkowo w kagaƒcu) jest obowiàz-
kiem opiekuna, a w przypadkach spornych Stra˝ Miej-
ska koƒczy w praktyce spraw´ nak∏adajàc mandat. Za-
le˝y mi na tym, aby i biegacze i w∏aÊciciele poznali,
zrozumieli oraz wzajemnie uszanowali swoje punkty
widzenia i potrzeby. Rozumiem, ˝e pies potrzebuje ru-
chu. Dla biegacza wystarczy, kiedy pies zostanie
w por´ przytrzymany lub przypi´ty na smycz. „W po-
r´” nie znaczy „w momencie, kiedy przebiegam ko∏o
w∏aÊciciela, a w∏aÊciciel to zauwa˝a”, znaczy nato-
miast „na tyle wczeÊnie, by pies nie móg∏ choçby po-
tencjalnie ruszyç w mojà stron´”. Rozpaczliwa próba
∏apania w ostatniej chwili czworonoga, za co tylko si´
da jest stresujàca i dla opiekuna i dla biegacza. W tym
g∏owa w∏aÊciciela, ˝eby przewidzieç i zawczasu zapa-
nowaç nad swoim podopiecznym, zw∏aszcza po zmro-
ku, gdy widocznoÊç jest ograniczona. Bardzo si´ ucie-
sz´, kiedy na mojà proÊb´ „Czy móg∏by Pan/Pani z∏a-
paç pieska?” jego pan rzeczywiÊcie pieska przytrzy-
ma, miast informowaç mnie tylko, ˝e on nie potrafi
gryêç. Jeszcze bardziej rad b´d´, kiedy opiekun z w∏a-
snej inicjatywy przyciàgnie go do siebie. 

Na zakoƒczenie chcia∏bym podzi´kowaç za zrozu-
mienie wielu spotykanym w lesie osobom, które pro-
wadzajà psa na smyczy. W szczególnoÊci zaÊ tym,
które widzàc biegnàcà osob´ od razu „od∏awiajà”
swojego pupila. W takich okolicznoÊciach ca∏a spra-
wa koƒczy si´ z mojej strony uÊmiechem, który cz´-
sto zostaje odwzajemniony. Jest normalnie i mi∏o,
czego Paƒstwu i sobie ˝ycz´.

Piotr Kossowski

¸apy, ∏apy, cztery ∏apy…

i kot

WESO¸Y PIES

PRZYCHODNIA WETERYNARYJNA

0-605-651-577 0-608-322-481

lek. wet. Ewa Tr´bacz

lek. wet. Piotr Tr´bacz
doktorant

w Zak∏adzie Chirurgii
Ma∏ych Zwierzàt

Wydzia∏u Medycyny
Weterynaryjnej SGGW

w Warszawie

OTWARCIE – STYCZE¡ 2009

- PROFILAKTYKA

- LECZENIE

INTERNISTYCZNE

- ZABIEGI

CHIRURGICZNE

- DIAGNOSTYKA

OBRAZOWA

- BADANIA

LABORATORYJNE

Warszawa – Stara Mi∏osna
ul. GoÊciniec 166, lokal 1
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Dosta∏am zaproszenie od kole˝anki
na wieczór w ambasadzie. Co oznacza
napis „white tie” na zaproszeniu? Jak
mam si´ w tej sytuacji ubraç, ˝eby nie po-
pe∏niç gafy?

White tie w kodzie dyplomatycznym
oznacza bia∏à much´. Kole˝anka zapro-
si∏a ci´ na bal! PowinnaÊ ubraç si´ w d∏u-
gà sukni´ do samej ziemi, która b´dzie
falowaç w taƒcu. Keacja powinna mieç
odkryte ramiona lub plecy. Suknia musi
byç „lejàca” na dole, a na górze mocno
dopasowana. Na to koniecznie narzu-
casz etol´ lub elegancki szal. W∏osy ∏ad-
nie upi´te albo po prostu krótkie. Kol-
czyki ma∏e, torebeczka do r´ki i najwa˝-
niejsze – zakryte buty. M´˝czyzna musi
za∏o˝yç frak (bia∏a kamizelka, specjal-
na koszula), g∏adkie czarne sznurowane
buty i bia∏à much´. 

Jaki kolor powinna mieç suknia?
Kobalt, b∏´kit, granat, mo˝e byç lek-

ko po∏yskliwa. Nie mo˝e byç krzykliwa.
Kolory wybieramy stonowane.

Ma∏gosia otrzyma∏a zaproszenie na ga-
l´ wr´czenia nagród poczytnego pisma dla
paƒ do Teatru Wielkiego. A tam napisano
black tie. Czyli jak si´ ubraç?

Sukienka inna ni˝ poprzednio – nie
musi byç dopasowana i lejàca. Mo˝e
mieç kolor czerwony, niebieski czy

szmaragdowy. Ma byç wieczorowa,
mo˝e byç lekko odkryta. Na nogi za-
k∏adamy sanda∏ki. Mo˝na za∏o˝yç d∏u-
gà spódnice z tafty i elegancki ˝akiet.
Dopuszczalny jest tak˝e kostium wizy-
towy (na przyk∏ad z pajetami). Gdy
zdecydujemy si´ na taki strój wk∏ada-
my zakryte buty. Kolczyki mogà byç

d∏ugie. Panowie zak∏adajà smoking (sà
wypo˝yczalnie) i czarne lakierki. Takie
stroje zak∏adamy na gale, premiery, ale
tak˝e tak powinni ubraç rodzice paƒ-
stwa m∏odych.

A strój na elegancki wernisa˝?
Panie zak∏adajà sukienki, ale zakryte.

Z dekoldem w szpic lub zaokràglonym.
D∏ugoÊç sukienki tu˝ przed lub tu˝
za kolano, r´kaw d∏ugi. Buty – czó∏en-

ka. Panowie w garniturze, mogà dobraç
inny kolor koszuli i krawata, kamizelka
nie jest wymagana, buty wiàzane.

A stroje koktajlowe? Idziemy na impre-
z´ biznesowà, a potem przenosimy si´
z kolegami z pracy do klubu. Jak si´ wów-
czas ubraç?

Spotkania koktajlowe
dzielà si´ na biznesowe
i wieczorowe. Na bizneso-
wy za∏ó˝my sukienk´ lub
garsonk´ z lekkim akcen-
tem wieczorowym. Nie ma
sztywnych wymogów doty-
czàcych tego stroju. Abso-
lutnie nie zak∏adajmy d∏u-
giej sukni. B´dziemy si´
êle czu∏y, gdy panie przyj-
dà inaczej ubrane. Za∏ó˝-
my sukienk´, na przyk∏ad
koloru amarantowego na

ramiàczkach z dekoldem, a na to czarnà
marynark´, buty zakryte. Do r´ki bierze-
my torebk´, bo to wyglàda najlepiej. Je-
Êli po spotkaniu biznesowym pójdziemy
do klubu, zdejmijmy marynark´ a czó-
∏enka zamieƒmy na sanda∏ki.

O czym jeszcze musz´ pami´taç przygo-
towujàc si´ na wielkie wyjÊcie?

Koniecznie o makija˝u, dobrej fryzu-
rze, i zrobieniu paznokci.

A jak mam si´ ubraç na bal Stowarzy-
szenia Sàsiedzkiego organizowany w gim-
nazjum?

Tu mamy pe∏nà dowolnoÊç dotyczàcà
stroju. JesteÊmy w gronie sàsiadów. Mo˝-
na za∏o˝yç sukni´ d∏ugà i krótkà, w zale˝-
noÊci od tego co mamy do pokazania,
a co do ukrycia. JeÊli za∏o˝ysz wieczorowe
spodnie, to na gór´ koniecznie coÊ z paje-
tami, czy cekinami. Generalnie jest taka
zasada: gdy idziemy na imprez´ w karna-
wale, powinno si´ coÊ na nas Êwieciç, ale
tylko jeden element. Mogà to byç oczy!

OCZYwiÊcie! Dzi´kuj´ za rozmow´.

Rozmawia∏a Magdalena J´drzejewska
Kontakt do stylistki – 502 600 775

Spotkanie ze stylistkà by∏o czwartym w ramach
Klubu Kobiet Przedsi´biorczych i poÊwi´cone
by∏o stylizacji i modzie karnawa∏owej.

Bia∏a czy czarna mucha czyli jak si´ ubraç na bal
– rozmowa ze stylistkà wizerunku Alicjà Czerskà

www.motortest.com.pl

Krzysztof Szadkowski
rok za∏. 1979

motortest® Zapraszamy do Salonu przy ul. Hynka 2a (Warszawa-Ok´cie).
Godziny otwarcia: pon.-pt. 9.00-18.00, sob. 9.00-15.00.

Tel./fax 022 868-01-21 do 23
Skupujemy auta u˝ywane – wszystkie marki za gotówk´.

Oferujemy luksusowe samochody ró˝nych marek na zamówienie z gwarancjà.

Fot. M. J´drzejewska
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O inwestycjach

Szanowna Redakcjo
Przeczyta∏em jak zawsze ostatni numer naszego

lokalnego pisemka i cieszy mnie optymizm naszego
radnego Marcina J´drzejewskiego, jednak˝e mój
niepokój co do przysz∏oÊci inwestycji drogowych
w dzielnicy, a w osiedlu Stara Mi∏osna w szczegól-
noÊci, pozosta∏.

Rozd´te plany inwestycji edukacyjnych – budo-
wa równoczeÊnie trzech szkó∏ i na dodatek hali
sportowej skutecznie wysysaç b´dzie przez najbli˝-
sze 5–6 lat wi´kszoÊç pieni´dzy na inwestycje
w naszej dzielnicy.

O ile mo˝na zrozumieç jeszcze koniecznoÊç bu-
dowy nowej podstawówki w Starej Mi∏oÊnie, o tyle
budowa w tym samym czasie hali sportowej za 18
milionów wydaje mi si´ mocno kontrowersyjna.

Szczególnie w osiedlu, które po 20 latach swoje-
go ˝ywota ma nadal 80% dróg prowizorycznych bez
nawierzchni, oÊwietlenia, chodników i kanalizacji.

Te drogi sà potrzebne te˝ dzieciom i m∏odzie˝y,
i psom, i kotom, i samochodom panie Marcinie.

Dwie uliczki osiedlowe, które b´dà budowane to
przecie˝ poÊlizg z 2008 roku, nic nowego.

Nie wierz´ te˝ w zapa∏ i zapewnienia naszego
prezydenta Jacka Wojciechowicza, ˝e dopilnuje
przesuni´cia Êrodków, skoro ma na g∏owie i stadion
narodowy i stadion Legii.

Jednym s∏owem sportowcy majà si´ dobrze,
równie˝ u nas. Sam ch´tnie uprawiam sport, tylko
nie wiem jak do nowej hali sportowej dotrze m∏o-
dzie˝, dla której ju˝ dzisiaj du˝ym wyzwaniem jest
pokonanie dwóch jezior, które tworzà si´ zawsze
po deszczu z obu stron ulicy Pogodnej.

Ta najbardziej dzisiaj oblegana ulica naszej dziel-
nicy to wyzwanie dla ka˝dego, który stara si´ t´dy
przedrzeç w godzinach szczytu czy wywiadówki.

Czekam z niepokojem, a˝ zdarzy si´ tutaj jakaÊ
tragedia, gdy˝ takie wstrzàsy na ogó∏ przyspiesza-
jà budow´ ulicy, i oÊwietlenia, i chodników, i na-
wierzchni, i kanalizacji.

A wszystko za kwot´ pewnie ni˝szà ni˝ 10% bu-
dowy hali sportowej.

˚ycz´ wszystkim radnym, nie tylko sportowcom,
na Nowy Rok du˝o zapa∏u, entuzjamu i myÊlenia
w kategoriach wszystkich mieszkaƒców naszego
osiedla.

Pozdrawiam
Igor Pogorzelski

ul. Pogodna 21, 05-077 Warszawa Weso∏a

Witam,
jest faktem, ˝e inwestycje oÊwiatowe powa˝nie

spowolnià budow´ dróg. Zresztà pisa∏em o tym
miesiàc wczeÊniej na ∏amach WS. Niestety, sà one
niezb´dne i dalsze ich odk∏adanie nie jest mo˝liwe.
Nie zgodz´ si´ z ocenà, ˝e b´dzie to 5-6 lat. Z za-
k∏adanego w WPI harmonogramu wynika, ˝e spo-
wolnienie w budowie dróg potrawa 3 lata. Nie zgo-
dz´ si´ z sugestià, ˝e budowa hali sportowej nie
jest niezb´dna. Gimnazjum nr 119 jest szko∏à
na ok. 700 dzieci i nie dysponuje salà gimnastycz-
nà! M∏odzie˝ çwiczy gdzie si´ da, najcz´Êciej
na dworze, ale w takich warunkach, prawdziwego
programu wychowania fizycznego realizowaç si´
nie da. OczywiÊcie, mo˝na by dyskutowaç czy nie
lepiej zbudowaç mniejszà sal´ gimastycznà za po-
∏ow´ tej kwoty. W∏adze Dzielnicy stan´∏y jednak
na stanowisku, ˝e lepiej zbudowaç od razu obiekt

docelowy. Nawet gdybyÊmy teraz, dla oszcz´dno-
Êci, zbudowali coÊ zast´pczego, to co by by∏o,
gdyby za 8–10 lat trzeba to wyburzaç, bo przesta-
∏o spe∏niaç potrzeby i standardy?

ZaÊ co do budowy ul. Pogodnej, to waÊnie po-
wstanie hali sportowej umo˝liwi wykonanie tej uli-
cy, bowiem pod ulicà Pogodnà b´dà bieg∏y instala-
cje odwodnienia oraz przy∏àcza na potrzeby hali
sportowej. W∏aÊnie ze wzgl´du na to, do tej pory
budowa ulicy Pogodnej by∏a wstrzymywana, aby
po 2 latach nie trzeba jej by∏o rozkopywaç i budo-
waç od nowa, bo nie staç nas na takà rozrzutnoÊç.
RzeczywiÊcie, w przysz∏ym roku u˝ytkownicy napo-
tkajà tam wiele dodatkowych niedogodnoÊci, ale
sàdz´, ˝e póêniej z ulgà powitajà docelowà ulic´
z chodnikami i oÊwietleniem.

Rozumiem, ˝e to odleg∏a perspektywa i mo˝e
wszystkich nie zadowalaç, ale takie sà realia zarów-
no jeÊli chodzi o logik´ inwestowania jak i mo˝liwo-
Êci finansowe.

Pozdrawiam
Marcin J´drzejewski

❦❦❦

Co dalej z naszym Chórem ?

Istnienie chóru „Il Canto Magnificat” kolejny raz
stan´∏o pod znakiem zapytania. Kolejny ju˝ raz
– ostatnio walczyliÊmy o istnienie chóru w listopa-
dzie 2006 roku – przychodzi nam, rodzicom dzieci
Êpiewajàcych w chórze, walczyç o jego istnienie.

Chór prowadzony przez dyrygenta i pedagoga
p. Mart´ Zamojskà-Makowskà dzia∏a przy OÊrodku
Kultury w Dzielnicy Weso∏a. W sk∏ad chóru wcho-
dzi oko∏o 35 osób, sà to w wi´kszoÊci dzieci z na-
szego osiedla oraz Weso∏ej. Atmosfera stworzo-
na przez dyrygenta sprawia, ˝e dzieci ucz´szczajà
ch´tnie na zaj´cia. 

Chór dzia∏a od 8 lat, znamy go z wyst´pów w na-
szym drewnianym koÊció∏ku, gdzie uÊwietnia od-
prawiane msze, czytamy o nim w naszej gazetce,
dochodzà do nas wieÊci o zdobywanych przez nie-
go licznych nagrodach w Polsce i poza granicami.
Chór zdoby∏ wiele nagród i wyró˝nieƒ. 

Nasze dzieci tak˝e cz´sto mo˝na us∏yszeç pod-
czas koncertów w KoÊciele Ârodowisk Twórczych
na placu Teatralnym w Warszawie.

Z du˝ym niepokojem (tym wi´kszym, ˝e jeste-
Êmy rodzicami dzieci z zapa∏em ucz´szczajàcych
na zaj´cia chóru) przyj´liÊmy wiadomoÊç, ˝e chór
b´dàcy w tej chwili jednà z wizytówek Weso∏ej
i Starej Mi∏osny w∏aÊnie przesta∏ istnieç. Powodem
tego jest konflikt pomi´dzy dyrektorem MOK w We-
so∏ej, a Panià dyrygent.

Jako rodzice ca∏à sytuacj´ postrzegamy jako
konflikt, który powoduje, ˝e grupa dzieci, chcàcych
i umiejàcych Êpiewaç, kierowanych przez pedago-
ga umiejàcego zach´ciç dzieci do pracy, nie jest
w stanie kontynuowaç dalszej dzia∏alnoÊci.

Mamy nadziej´, ˝e ten list przeczytajà osoby,
którym le˝y na sercu rozwój muzyczny naszych
dzieci oraz poziom naszego OÊrodka Kultury. 

¸atwo jest zniszczyç zapa∏, ch´ci i nadzieje dzieci,
lecz trudno b´dzie ju˝ za kilka miesi´cy to odbudo-
waç. Ka˝dy, kto tak jak my widzi zapa∏, a czasami ∏zy
w oczach swoich dzieci, pewnie ∏atwo to zrozumie. 

Czy jednak osoby odpowiedzialne za tà sytuacj´,
których zadaniem jest wspieraç takie w∏aÊnie formy
dzia∏alnoÊci, tak˝e to zrozumiejà i zrobià coÊ, aby to
zmieniç?

Grupa rodziców.
Nazwiska znane redakcji

❦❦❦

Gazetka

Bardzo si´ ciesz´, ˝e jest w Starej Mi∏oÊnie ga-
zetka. Nasze ma∏e okno na nasz ma∏y Êwiat. Cza-
sem si´ tylko zastanawiam, czy ten gazetkowy
Êwiat nie jest za ciasny.

Czasem mam wra˝enie, ˝e zbyt dominuje punkt
widzenia redaktorów, którzy obok SWOICH zdj´ç,
prezentujà SWOJE poglàdy, SWOJE hobby, SWOJE
dokonania, SWOJE funkcje...

Tymczasem, jak zdà˝y∏am si´ zorientowaç, cz´Êç
z nich to Radni naszej Dzielnicy, którzy z racji sprawo-
wanych przez siebie funkcji powinni, przede wszyst-
kim, mówiç w imieniu mieszkaƒców. Mo˝e g∏os,
nasz, mieszkaƒców jest za cichy? Za leniwy? ˚e ga-
zetka zape∏nia przestrzeƒ zdj´ciami i punktem widze-
nia ludzi jà tworzàcych? KiedyÊ naliczy∏am w jednym
numerze 5 zdj´ç portretowych jednej autorki!

Mo˝e to znak czasów, ˝e w zamian za dzia∏al-
noÊç spo∏ecznà ludzie dbajà o swojà autopromo-
cj´? Mam jednak marzenie, by nasze gazetkowe
okno na Êwiat si´ szerzej otwiera∏o... a ludzie tam
pracujàcy spo∏ecznie, nie musieli a˝ tak rozpacz-
liwie potwierdzaç swoich zas∏ug, które i tak sà
bezsprzeczne i widoczne ju˝ w prawie setnym nu-
merze...

mieszkanka i czytelniczka
Imi´ i nazwisko 

do wiadomoÊci Redaktora Naczelnego

Nie zawsze jest tak, ˝e na ∏amach WiadomoÊci
Sàsiedzkich promujemy tylko swoje poglàdy. Naj-
lepszym przyk∏adem jest to, ˝e znalaz∏o si´ w na-
szej gazetce miejsce na powy˝szy list... 

Ale tak bez ˝artów – nie ma mediów zupe∏nie
obiektywnych. Ka˝dy wydawca, ka˝dy autor, pisze
na dany temat ze swojego punktu widzenia i trudno
sobie wyobraziç, by ktoÊ prezentowa∏ poglàdy,
z którymi si´ nie zgadza i które sà mu obce. Tym
bardziej, ˝e ca∏a redakcja pracuje spo∏ecznie.
Na ka˝dy numer poszczególni jej cz∏onkowie po-
Êwi´cajà od kilku do kilkudziesi´ciu godzin, a jedy-
nà gratyfikacjà jest ˝yczliwoÊç czytelników.

Bez wàtpienia tak˝e, ka˝dy zwarty zespó∏ ludzi,
po pewnym czasie (a my pracujemy ju˝ od 100
numerów) potrzebuje Êwie˝ego oddechu i Êwie-
˝ego spojrzenia. Byç mo˝e rzeczywiÊcie czasem
w niektórych naszych tekstach jest za du˝o auto-
promocji, ale te˝ nie odnosz´ wra˝enia, ˝e pomi-
jamy tematy wa˝ne dla mieszkaƒców. Z redakcjà
wspó∏pracuje kilkanaÊcie osób. Ka˝dy ma inny
styl, zainteresowania, inaczej pisze. MyÊl´, ˝e
ka˝dy z czytelników potrafi wyczuç „co który au-
tor ma na myÊli” i oceniç jakoÊç tego pisania.
A my, przywo∏ani do porzàdku powy˝szym listem,
bez wàtpienia sami sobie zrobimy ma∏y „rachunek
sumienia”. 

A na koniec to, co najwa˝niejsze – zawsze
czekamy na nowych autorów i na nowe osoby
chcàce do∏àczyç do redakcji. Pracy starczy dla
wszystkich, a miejsce w gazetce na nowe te-
maty zawsze si´ znajdzie. Dlatego zapraszam
ka˝dego, kto chcia∏by do∏o˝yç swojà cegie∏k´
do wydawania WiadomoÊci Sàsiedzkich
na wtorkowe spotkania Stowarzyszenia Sà-
siedzkiego w budynku OSP Stara Mi∏osna
w godz. 20–22, lub prosz´ o kontakt telefonicz-
ny pod numerem 0-601 31 48 22.

Pozdrawiam
Marcin J´drzejewski

Listy do redakcji
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Pierwsze zimowe och∏odzenie sprawi-
∏o, ˝e na wszystkich modnych g∏owach
– od Pary˝a do Nowego Jorku – zakwi-

t∏y jak kwiaty
n a j n o w s z e
dzie∏a wiodà-
cych projek-
tantów: na-
krycia g∏owy
na rok 2009.
Wszystko za-
czyna si´ w salo-
nach „haute coutu-
re” – to co widaç
na wybiegu to bar-

dziej dzie∏a sztuki (1) ale
ich bardziej praktyczne
wcielenia szybko pojawiajà
si´ na g∏owach gwiazd a po-
tem na ulicach wielkich sto-
lic. Zatem w tym roku króluje
przedewszystkim „oversize” przewy-
miarowane czapki lub berety (2,3) w po-

∏àczeniu z bardzo du˝y-
mi okularami, albo
po prostu wszystko bar-
dzo du˝e (4). Dla Paƒ
o bardziej konserwatyw-
nych gustach proste
czapki z grubej w∏óczki
lub sto˝kowe berety
(6,7) – do tego koniecz-
nie du˝y szalik. Francu-
skie magzyny mody pod-
kreÊlajà praktyczne zna-
czenie nakrycia g∏owy,
chroniàcego fryzur´
oraz to co pod spodem

przed wilgocià i zimnym wiatrem Pary-
skiej zimy. Do Polski, najnowsza moda
przenika powoli, widaç jà ju˝ u m∏o-
dych, odwa˝nych dziewczyn. Jednak

wi´kszoÊç warszawianek,
mimo ˝e szybko dopasowa-

∏y do zachodnich trendów fa-
son butów i spodni,
swoje g∏owy pozosta-
wia daleko na pro-
wincji i nie odwa˝a
si´ nic na nie w∏o˝yç.
Skutkiem ubocznym
sà czerwone od mro-
zu uszy, zapalenia za-
tok i liczne infekcje,
których leczenie rzu-
ca nas raz po raz
w czu∏e obj´cia s∏u˝-
by zdrowia. Kochane
sàsiadki – nasza zima
jest sro˝sza od Pary-
skiej a nasze g∏owy
warte wygody i luksusu. Bàdêmy modne
konsekwentnie – od stóp do g∏ów. 

Dorota Wroƒska

Ca∏y Êwiat nosi czapki

1.

3.

2.

4.

5. 6.
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O R I G I N A L  H O M E  C O L L E C T I O N

PI¢KNE KUCHNIE W STYLU ANGIELSKIM na zamówienie

oraz MEBLE DO GABINETÓW I JADALNI

Warszawa Weso∏a, Trakt Brzeski 75 (obok Domeko)

Pn-pt 11-19, Sob. 10-15
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Nasza oferta obejmuje:
• Zabiegi medycyny estetycznej Skin Master Max
• Jonoforez´ i Sonoforeza´
• Gł´bokie złuszczanie
• Mikrodermabrazja
• Redukowanie przebarwieƒ
• Bezinwazyjne oczyszczanie twarzy
• Epilacja laserowa-trwałe usuwanie owłosienia
• Modelowanie i uj´drnianie ciała-elektrostymulacja
• Makija˝ okolicznoÊciowy CLARINS
• Manicure, pedicure specjalistycznà aparaturà
• Stylizacja paznokci ˝el, akryl
• Depilacja woskiem, henna
• Pełen zakres usług fryzjerskich 
• Solarium

(pawilony przy delikatesach K&MK&M)

POMYSŁ NA PREZENT
Serdecznie zapraszamy do obdarowania swoich bliskich,
znajomych – naszym Zaproszeniem Upominkowym. 
Wybierz orginalnà form´ prezentu!

ZAP
ROS

ZEN
IE

✓ Doradztwo prawne w sprawach: cywilnych, karnych, rodzinnych,
    spadkowych, podatkowych, pracowniczych.
✓ Doradztwo gospodarcze i finansowo-giełdowe.
✓ Konsultacje i opinie prawne.
✓ Działania w imieniu osób fizycznych i prawnych w sàdach i urz´dach.

ul. Jana Pawła II nr 25 lok. 14, IV pi´tro
(nad Aptekà i Domem Kultury)

05-077 Warszawa-Stara Miłosna
Tel./fax: 022 760 01 31, e-mail: orbi_lex@wp.pl

Czynna od poniedziałku do piàtku w godzinach od 9.00 do 18.00

KANCELARIA PRAWNA „VERBUM” i KANCELARIA ADWOKACKA

Gra˝yna Policiƒska & Alojzy Policiƒski



W ostatnich latach daje si´ zaobserwowaç na Êwie-
cie wzmo˝one zainteresowanie naukà j´zyka chiƒskie-
go. Z aktualnych danych wynika, ˝e poza Chinami te-
go j´zyka uczy si´ ponad 25 mln osób, a szacuje si´,
i˝ liczba ta ma w najbli˝szych latach wzrosnàç do 100
mln osób. Nauka chiƒskiego coraz cz´Êciej podejmo-
wana jest na poziomie przedszkola i szko∏y podstawo-

wej. J´zyk chiƒski jako dodatkowy wprowadzony jest
do szkó∏ i przedszkoli w Kanadzie (gdzie chiƒski jest
trzecim po angielskim i francuskim najcz´Êciej u˝y-
wanym j´zykiem), Francji (gdzie chiƒskiego uczy si´
w ok. 7000 uczniów w 150 szko∏ach podstawowych),
Stanach Zjednoczonych, Szwajcarii, Wielkiej Brytanii
i innych krajach europejskich. 

Podj´cie przez dzieci i m∏odzie˝ nauki j´zyka chiƒ-
skiego to nie tylko dobra inwestycja w ich przysz∏oÊç,
ale równie˝ ciekawa przygoda powodujàca otwarcie
si´ na odmienne kultury i stymulujàca rozwój ogólny.

Istniejà naukowe dowody na to, ˝e nauka chiƒ-
skiego pozytywnie wp∏ywa na równomierny rozwój
obu pó∏kul mózgowych m∏odych ludzi. Ma to swojà
przyczyn´ w tym, i˝ u˝ywajàc konkretnych s∏ów, jed-
noczeÊnie wizualizujemy ich oznaczenie graficzne.
Ponadto, nauka j´zyka chiƒskiego to równie˝ dosko-
na∏y sposób na kszta∏towanie logicznego myÊlenia
i zdolnoÊci syntezy u dzieci. Wspó∏czesne znaki
chiƒskie (ideogramy) powsta∏y na skutek ewolucji
pierwotnego pisma obrazkowego (piktogramów).
Wi´kszoÊç z nich ma swojà d∏ugà histori´ a forma
wielu wspó∏czesnych znaków wcià˝ pozwala na od-
gadniecie ich znaczenia, np: KKoobbiieettaa (rysunek).

Dzieci, próbujàc odgadnàç znaczenie znaku
„po wyglàdzie” çwiczà wyobraêni´. Dodatkowo,
warto zauwa˝yç ˝e wspó∏czesny znak chiƒski nie

jest przypadkowym rysunkiem. Stanowi on logicz-
nà i uporzàdkowana ca∏oÊç sk∏adajàcà si´ z okre-
Êlonej iloÊci elementów – kresek pisanych zawsze
w ÊciÊle okreÊlonym kierunku. Jest 8 podstawo-
wych kresek s∏u˝àcych do konstrukcji znaków oraz
ok. 30 ich wariantów. 

åwiczàc kaligrafi´ chiƒskà dzieci rozwijajà zdol-

noÊci manualne, jednoczeÊnie mimowolnie kszta∏-
tujàc cierpliwoÊç i zdolnoÊç koncentracji. Dlatego
te˝ nauka chiƒskiego wykorzystywana jest cz´sto
jako element terapii
dla dzieci nadpobu-
dliwych i majàcych
problemy z koncen-
tracjà.

Ale przecie˝
chiƒski to nie tylko
piÊmiennictwo. J´-
zyk chiƒski ma bar-
dzo melodyjne
brzmienie. Jest to
j´zyk w którym into-
nacja oraz rytmika
odgrywajà bardzo
du˝e znaczenie.
W j´zyku chiƒskim
mandaryƒskim wy-
ró˝niamy cztery
podstawowe tony
oraz ton neutralny.
Ta sama sylaba wy-
powiedziana w in-
nym tonie posiada
zupe∏nie inne zna-

czenie. Mo˝na Êmia∏o powiedzieç, ˝e nauka mowy
chiƒskiej sprzyja wyrobieniu u dzieci i intuicyjnego
wyczucie rytmu. 

Nauka j´zyka chiƒskiego jest atrakcyjna dla dzie-
ci równie˝ z powodu, i˝ dosyç ∏atwo mogà one od-
nosiç sukcesy. Gramatyka tego j´zyka jest stosun-
kowo prosta, ca∏kowicie pozbawiona skomplikowa-
nych odmian charakterystycznych dla j´zyków euro-
pejskich, a stanowiàcych najwi´kszy problem dla
m∏odych uczniów.

Na zakoƒczenie warto dodaç, ˝e w przypadku naj-
m∏odszych uczniów najwa˝niejszy jest sam proces
nauki, wa˝niejszy nawet ni˝ póêniejsza znajomoÊç
tego j´zyka. W tej konwencji b´dà te˝ utrzymane za-
j´cia które wspólnie z Tom Law's School of English
w Starej Mi∏osnej planujemy rozpoczàç od lute-
go 2009. ¸àczy∏y b´dà one elementy nauki samego
j´zyka jak równie˝ spotkania z wielowiekowà kulturà
Paƒstwa Ârodka, na których dzieci zapoznajà si´
z elementami staro˝ytnej màdroÊci chiƒskiej zawar-
tej w przys∏owiach i anegdotach, b´dà mog∏y spró-
bowaç swoich si∏ w tradycyjnej kaligrafii chiƒskiej
tuszem i tradycyjnym malarstwie chiƒskim.

Wi´cej informacji mo˝na uzyskaç u El˝biety Po-
znaƒskiej pod telefonem 513 017 594, lub stacjo-
narnym 022 773 48 73.

Dzieci i nauka j´zyka chiƒskiego
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AUTO NA GAZ
R A D A N

• Mechanika pojazdowa
• Atrakcyjne ceny
• Wieloletnie doÊwiadczenie
• Monta˝ i serwis samochodowych instalacji gazowych
• Klimatyzacja
• Wulkanizacja

ul. 1 Praskiego Pu∏ku 62 (wjazd od S. ˚eromskiego)
05-075 Warszawa-Weso∏a
tel. 888 90 85 68, 501 92 02 72 tel. 022 499 80 59

mgr farm. Jolanta Borkowska
05-077 Warszawa-Weso∏a Godz. otwarcia
ul. Jeêdziecka 22c Pon.-Piàt. 8.00-20.00
tel. 022 773 00 45 Sobota    8.00-14.00

APTEKA
LEKI GOTOWE i RECEPTUROWE

Warsztaty
plastyczne

13 grudnia spotkali-
Êmy si´ na kolejnych
warsztatach plastycz-
nych oranizowanych
przez Stowarzyszenie
Sàsiedzkie Stara Mi∏o-
sna. Tym razem malo-
waliÊmy kolorowymi
farbami ozdoby choin-
kowe: gwiazdki, miko∏a-
je, anio∏y, choinki, reni-
fery. Na zdj´ciu uczest-
niczka warsztatów ze
swoim anio∏kiem.

MJ
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Beton Towarowy ❖ Transport ❖ Pompa

05-462 Wiàzowna, Duchnów, Szosa Miƒska 48
tel. 022 795 15 94, 022 795 11 14

tel. kom. 0601 384 524

Chemia i inne towaryhemia i inne towary
z z Niemieciemiec

Chemia i inne towaryhemia i inne towary
z z Niemieciemiec

Godziny otwarcia:Godziny otwarcia:
pon-pt –  10-19pon-pt –  10-19

sob –  9-14sob –  9-14

Godziny otwarcia:
pon-pt –  10-19

sob –  9-14


